
 

 ACTA

Expedient núm.: Òrgan col·legiat:

PL/2019/8 PLE

 

DADES DE CELEBRACIÓ DE LA SESSIÓ

Tipus de convocatòria Ordinària

Data 24 / de juliol / 2019

Durada Des de les 18:05 fins a les 21:30 hores

Lloc SALA DE SESSIONS AJUNTAMENT

Presidida per ALFONS GARCIA RODRIGUEZ

Secretari M. ANGEL BENEDICTO ESCLARIN

 

ASSISTÈNCIA A LA SESSIÓ

DNI Nom i Cognoms Assisteix

40914565A ALFONS GARCIA RODRIGUEZ SÍ

39864814H ASSUMPCIÓ CASTELLVÍ AUVÍ SÍ

39876612V BELEN LAVILLA VIDAL SÍ

48273403Z DIEGO GARCÍA VERA SÍ
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75706355S ELIDIA LOPEZ REDONDO SÍ

39898404M ESMERALDA SALADIÉ BARROSO SÍ

39841785N FREDERIC ESCODA GIL SÍ

39869283W GUADALUPE CAPELLA CASTELLVÍ SÍ

39875804Z MARIA JOSÉ GÓMEZ FERNÁNDEZ SÍ

39883261L NÚRIA ORTIZ SANCHEZ SÍ

39873608A SERGI SALADIÉ GIL SÍ

24414442B SILVIA PUJOL GARCIA SÍ

33980696J TOMAS DÍAZ CRUCERA SÍ

29198530F VICENTE VAYA MORTE (Interventor municipal) SÍ

 

 Una vegada verificada pel  Secretari  la  constitució vàlida de l’òrgan,  el  President obre la 
sessió, procedint a la deliberació sobre els assumptes inclosos en l’ordre del dia

 

A) PART RESOLUTIVA

 

Aprovació de l'acta de la sessió anterior

Desfavorable Tipus de votació: Ordinària

A favor: 6, En contra: 7, Abstencions: 0, Absents: 0

Per la Presidència es sotmet a votació l’esborrany de l’acta corresponent a l’esmentada 
sessió, pren la paraula la  Regidora Elidia López  manifestant que no aprovarà l’acta ja 
que, d’acord amb el que disposa l’article 76 de la Llei 7/1985, de 2 d’ abril, reguladora de 
les bases del règim local el Regidor Diego Garcia no podia votar en el punt en el que es va 
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debatre la seva incompatibilitat i l’ acta figura que va votar.

Seguidament pren la paraula el Regidor Sergi Saladié manifestant:

«A banda del que ha dit la FIC, hi ha una altra qüestió que entenem no s’acaba d’ajustar a  
dret, per això em votat en contra.

Al  punt  7  referent  a  l’Expedient  2659/2019  Estudi  i  aprovació,  si  procedeix,  de  la 
determinació del nombre de comissions informatives permanents municipals, composició, 
règim de sessions i comissió de comptes, la Moció de l'Alcaldia d'1 de juliol de 2019 fa la  
proposta de nomenament de les presidències de les comissions informatives.

Segons el punt a) de l’Article 125 del RD 2568/1986:

“L'alcalde  o  president  de  la  corporació,  és  el  president  nat  de  totes  elles;  però,  la 
Presidència efectiva podrà delegar-la en qualsevol membre de la Corporació, a proposta de 
la pròpia Comissió, després de la corresponent elecció efectuada en el seu si.”

Per tant, la potestat per nomenar les presidències de les comissions informatives no recau 
en l’Alcalde, tal i com recull la Moció d’Alcaldia d’1 de juliol, sinó en les pròpies comissions. I 
les comissions de moment no hem fet la proposta de nomenament de ningú que jo sàpiga.

Per  tant,  tot  i  que  en  la  part  resolutiva  de  l’acord  només s’aprova  la  composició  dels 
membres que formaran part de cada comissió i no es fa cap referència, perquè no la pot fer 
legalment, a les presidències, la Moció d’alcaldia d’1 de juliol tal i com consta a l’acta no 
s’ajusta a dret i demanen la seva rectificació en els termes que es retirin les referències 
explícites als nomenaments de les presidències de les comissions informatives.

Després,  en  la  moció  que  presentem  la  CUP  sobre  el  Bon  Govern  en  el  punt  que  fa 
referència a les comissions, ja aprofundirem en aquesta qüestió."

Després  i  temporalment  que  es  produeix  tant  en  aquest  punt  com  in  fine  del  
desenvolupament de la sessió, però es fa constar en aquest punt per guardar relació amb 
l’ordre  del  dia,  Intervé la  Secretària  fent  constar  que  el  vot  del  Regidor  no ha estat 
determinant en la deliberació de l’assumpte 

Per  l´Alcalde es  manifesta  que ja es  farà  per  part  de Secretaria  un informe jurídic  al 
respecte.

Per tot això i amb el vot desfavorable de set membres (2 de JxCaT, 1 de la FIC, 1 d´ERC, 1  
de la CUP, 1 de C's i 1 del PP) i amb el vot favorable de sis membres ( del PSC) , que  
representen més vots en contra que a favor, no s´aprova l’esborrany de l’acta corresponent 
a la sessió de juliol de 2019.

 

Expedient  2698/2019.  Estudi  i  aprovació,  si  procedeix,  de  la  distribució  del 
superàvit consolidat de la liquidació del 2018
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Favorable Tipus  de 
votació: Ordinària

A favor: 12, En contra: 
0,  Abstencions:  1, 
Absents: 0

 

Pel Regidor Frederic Escoda es fa una explicació d´aquest expedient de l´ordre del dia.

1.  Una vegada  aprovada  la  liquidació  de  l’exercici  2018,  cal  tramitar  l’expedient  de  la 
distribució del superàvit de la liquidació d’aquest.

2. L’alcalde ha resol iniciar l’expedient de distribució de la liquidació així com encarregar a 
la intervenció l’emissió dels informes corresponents.

3. L’interventor ha emès Informe Favorable en els termes següents:

“S’informa  favorablement  a  la  distribució  del  superàvit  2018 per  import  de  258.026,76 
euros, tot i posant de manifest que, en cas que la corporació no arribi a distribuir el mateix 
(Fase O) en inversions financerament sostenibles a data 31/12/2019, haurà de procedir a 
transferir  el  capital  necessari  per  tal  que  IDETSA  procedeixi  a  amortitzar  el  deute  viu 
existent per l’import del superàvit no aplicat a aquestes inversions, atès que la DA.6ª de la 
LOEPSF es una alternativa a la obligació d’amortitzar que imposa l’art. 32 de la mateixa 
norma, que de no fer-se servir, no eximeix de l’amortització.”

4. L’Alcaldia Municipal ha realitzat la proposta de distribució que consta a l’expedient.

5.- La Comissió Informativa ha emès el respectiu Dictamen Favorable en data 18 de juliol de 
2019 que igualment consta a l’expedient

Fonaments jurídics

1.  L’article  12.5  de  la  Llei  orgànica  2/2012,  de 27  d’abril,  d'Estabilitat  pressupostària  i 
sostenibilitat financera (LOEPSF) estableix que els ingressos que s’obtinguin per damunt 
dels previstos es destinaran exclusivament a reduir el nivell de deute.

2. L'article 32.1 de LOEPSF disposa que si la liquidació presenta superàvit, aquest s'ha de 
destinar a reduir el nivell d'endeutament net.

3. La disposició addicional sisena de la LOEPSF disposa que les entitats que no superin el 
límit d'endeutament en matèria d'autorització d'operacions d'endeutament, que presentin 
superàvit en termes de comptabilitat nacional,  romanent de tresoreria positiu, una vegada 
descomptat  l'efecte  de  les  mesures  especials  de  finançament,  que  compleixin  amb  el 
període mig de pagament previst a la normativa de morositat i que prevegin una capacitat  
de  finançament  en  la  liquidació  de  l'exercici  2018  podran  destinar,  en  primer  lloc  el 
superàvit a absorbir, si s'escau, despeses pendents d'aplicar al pressupost i a continuació, a 
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finançar  inversions  financerament  sostenibles  sempre  amb  el  límit  de  la  previsió  de 
capacitat de finançament de l'exercici 2018, si encara queda import a distribuir aquest es 
destinarà a reduir endeutament net.

4. La disposició addicional setzena del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, que 
aprova el Text refós de la Llei reguladora de les Hisendes locals regula allò que s'entén per  
inversió financerament sostenible.

5. L'apartat 13.3.1 de la Nota informativa sobre tutela financera dels ens locals en matèria 
d'estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera de 14 de juliol de 2017 de la Direcció 
general de Política Financera, Assegurances i Tresor del Departament de la Vicepresidència i 
Economia i Hisenda de la Generalitat de Catalunya disposa, entre d'altres, que el romanent 
de tresoreria  per  a despeses generals  positiu  s'ha de destinar,  en funció dels  recursos 
líquids  disponibles  a  sanejar  les  obligacions  pendents  d'aplicar  al  pressupost  i  al 
compliment  dels  compromisos  de  despesa  assumits  per  l'existència  de  romanents  de 
crèdits incorporables.

6.  L’article  28.f  de  la  Llei  19/2013,  de  9  de  desembre,  de  Transparència,  accés  a  la 
informació pública i bon govern disposa que és una infracció molt greu el fet de no complir 
amb l’obligació de destinar íntegrament els ingressos obtinguts per sobre dels previstos en 
el pressupost a la reducció del nivell de deute públic de conformitat amb allò que preveu 
l’article  12.5  de  la  Llei  orgànica  2/2012,  de  27  d’abril,  d’Estabilitat  pressupostària  i 
sostenibilitat financera i l’incompliment de l’obligació de destinar el superàvit pressupostari 
a la reducció del nivell  d’endeutament net d’acord amb allò que preveu l’article 32 i la 
disposició sisena de la mateixa Llei.

Intervé el Regidor Sergi Saladié de la CUP manifestant:

"En la darrera Comissió Informativa de Serveis Interns (CISI/2019/11) celebrada el passat 18 
de juliol de 2019, el nostre grup

municipal va manifestar que, tot i que l’expedient 2698/2019 tracta d’un formalisme legal 
pel qual el Ple ha de comunicar quina

és  la  proposta  de distribució  del  superàvit  de  258.026,76€ del  pressupost  de 2018,  la 
proposta de partida que fa l’equip

de  Govern ens sembla correcta ja que, abans de destinar aquests diners a reduir el deute,  
proposa invertir-los en inversions

financerament sostenibles.

A  l’esmentada  Comissió  vam  proposar  que  estaria  bé  que  el  govern  hagués  inclòs  a 
l’expedient una proposta on es detallés el repartiment amb la màxima concreció possible 
d’aquest superàvit, ni que sigui en grans apartats. També que aquesta proposta permetés 
ser debatuda i consensuada entre tots els grups municipals, si no en tota la seva part, si en 
alguns aspectes.

Vist que la Proposta d’Acord que es porta al Ple Municipal no incorpora aquest detall de les  
propostes,  i  que l’alcalde va manifestar  que estava obert  a  rebre propostes  dels  grups 
municipals,  el  nostre  grup  municipal  ha  presentat  una  esmena  on  proposem,  per  una 
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banda,  concretar  la  meitat  del  superàvit  en  inversions  financerament  sostenibles,  i 
plantejar,  per  altra  banda,  que  l’altra  meitat  es  debati  i  acordi  entre  tots  els  grups 
municipals.

En aquest sentit plantegem la concreció de cinc inversions que, d’aquí a finals d’any, que és 
el termini legal màxim que tenim per fer aquesta despesa de superàvit, permetrien tirar 
endavant accions que considerem urgents a resoldre al nostre municipi.

En primer lloc, plategem destinar 10.000€ a la realització d’un estudi que permeti avaluar 
tots els recursos energètics renovables disponibles al municipi (sol, vent, biomassa) per ser 
autosuficients, i que faci propostes d’autoconsum, de generació col·lectiva, etc.

En segon lloc, proposem destinar 50.000€ per tal de donar recorregut al punt 3.1 de la 
moció que el nostre grup municipal presentem en matèria de prevenció d’incendis forestals 
(Expedient  2891/2019),  i  possibilitar  la  contractació  de 6  treballadors/es  per  ampliar  la 
brigada forestal municipal durant 4 mesos (setembre-desembre), o en el seu defecte per 
contractar  aquests  serveis  a  empreses  del  municipi,  per  a  la  realització  de franges  de 
protecció d’incendis forestals en els nuclis urbans.

En tercer lloc, proposem destinar 10.000€ per donar recorregut al punt 4 de la moció que el  
nostre grup municipal  presenta en matèria de prevenció d’incendis  forestals  (Expedient 
2891/2019),  i  poder  fer  la  contractació  durant  4  mesos  d’un  tècnic  forestal  per  tal  
d’assessorar i donar suport tècnic als propietaris forestals per a l’elaboració i tramitació dels 
Plans de gestió i millora forestal en finques particulars.

En quart lloc, proposem destinar 50.000€ a un programa urgent d’inserció sociolaboral de 
joves en risc d’exclusió social.

En cinquè lloc, proposem destinar 10.000€ a la contractació d’un estudi per a la pacificació 
del trànsit de la C44 al seu pas per Vandellòs, Masboquera i Masriudoms. Aquesta estudi 
hauria de comptar amb la participació dels veïns i veïnes d’aquests tres nuclis i el consens 
dels  grups  municipals,  i  hauria  de  permetre  elaborar  una  proposta  municipal  per  ser 
defensada  i  exigida  davant  el  Servei  de  Seguretat  Viària  i  Sistemes  de  Gestió  del 
Departament de Territori i Sostenibilitat de la Generalitat de Catalunya, responsable de la 
gestió d’aquesta carretera.

Aquestes cinc propostes sumen 130.000€ dels 258.026,76€ que tenim de superàvit.

I finalment, l’esmena proposa un darrer punt on es demana convocar urgentment una junta 
de portaveus per tal que entre tots els grups municipals debatem i acordem amb la màxima 
celeritat possible la destinació concreta dels 128.026,76€ restants.

Aquestes esmenes s’han retirat ja que segons intervenció, tot i que es tracta d’actuacions 
que poden respondre als objectius d’inversions financerament sostenibles, no son factibles 
a l'hora de distribuir el superàvit en inversions, donat que proposen gastar aquests diners 
en contractació de personal (Capítol 1 de despeses) i contractació de dos estudis (Capítol 2 
de despeses), i  les inversions son objecte d'imputació al  capítol  6 de despeses,  el qual 
comprèn les despeses en que incorrin o prevegin incórrer  les  entitats  locals  o els seus 
organismes autònoms destinats a la creació d'infraestructures i a la creació o adquisició de 
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béns de naturalesa inventariable."

L' Alcalde intervé manifestant: «Celebro que la retireu perquè no tenia lloc. Aquesta moció 
no tenia lloc ja que es tractava de decidir només a què dedicàvem aquesta quantitat i la 
qual serà per inversions sostenibles del capítol 6. Cal llegir les coses amb fonament i de la 
mateix manera que vosaltres recorreu a les normes per saber si s’ha d’aprovar una acta o 
no, també s’ha de fer per per aquestes coses. El que no val és retirar la moció però llegir-la 
igualment perquè això és una exposició pública i política i això no és el que escau al Ple. El 
que cal aquí és valorar a què es dedicarà aquest import. A la Comissió Informativa es va 
comentar que s’ha de realitzar una modificació pressupostària. Hi ha temps per valorar i  
decidir  en  quines  actuacions  s’aplica  els  recursos  com  són  en  Medi  Ambient,  camins, 
projectes  d’aigua.El  plantejament  que  exposeu  vosaltres  és  decidir  en  què  es  gasta  la 
meitat i l’altra meitat que ho decideixin els altres, la qual cosa no sembla molt correcta. «

 Intevé també la Regidora Assumpció Castellví de JxCaT: "En la distribució del superàvit 
en inversions financerament sostenibles,  hi  estem d’acord cal  fer inversions sostenibles 
amb  aquests  diners.  Junts  per  Catalunya  hem  fet  suggeriments  de  com  nosaltres 
distribuiriem aquests 258.000€, seria una distribució equitativa per a tots els nuclis del 
nostre municipi. La manera de com distribuir-los l'haurem d'acordar tots els grups polítics 
conjuntament."

Vist el dictamen emès per la comissió informativa municipal de serveis interns del 18 de 
juliol de 2019.

El Ple de l'Ajuntament per unanimitat de dotze membres (6 del PSC, 2 de JxCat, 1 d'ERC, 1 
de la CUP, 1 del PP i 1 de C's) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que 
legalment la componen i amb l´abstenció d' 1 membre (de la FIC), ACORDA:

 Primer. Aprovar   l’expedient de distribució del superàvit consolidat de la liquidació 2018 
d’acord amb el següent detall:

Ajuntaments subjectes a l’art. 32 LOEPSF

Segon. La  recaptació  no  ha  superat  les  previsions  inicials  d’ingressos  no  finalistes  del 
pressupost.

Tercer. L’import del superàvit és de 1.366.706,82 euros del qual es dedueixen els següents 
imports  en  concepte  de  creditors  per  despeses  pendents  d’aplicar  a  pressupost  i 
d’adjudicacions finançades amb fons propis:

Superàvit de la liquidació afectat de la distribució: 1.366.706,82

Creditors per despeses pendets d'aplicar a pressupost   23.926,34

AD finançades amb fons propis: 1.084.753,72
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Import a distribuir:   258.026,76

Quart. L´import a distribuir de 258.026,76 euros es distribueix de la següent manera:

Previsió capacitat de finançament 2018: 1.513.552,45

Import mínim de reducció d´endeutament:0

Import màxim d´inversió financerament sostenible: 258.026,76

Cinquè. Indicar la lliure disponibilitat de l'import de 6.405.836,96 euros.

 

Import de lliure disponibilitat 6.405.836,96

 

Sisè. Donar compte d’aquest acord al departament d’Intervenció per a fer les oportunes 
anotacions i assentaments.

 

Expedient  2463/2019.  Estudi  i  aprovació,  si  procedeix,  del  pla  estratègic  de 
subvencions per als exercicis 2019-2021

Favorable Tipus de votació: Ordinària

A  favor:  8,  En  contra:  2, 
Abstencions: 3, Absents: 0

Atès el  que disposa la Llei  38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions 
-LGS-,  suposa  un  pas  més  en  el  procés  de  perfeccionament  i  racionalització  del 
sistema econòmic. Un dels principis que regeix la Llei és el de la transparència que, 
juntament amb la varietat d’instruments que s’articulen a la llei, redunda de forma 
directa en un increment dels nivells d’eficàcia i eficiència en la gestió de la despesa 
pública subvencional.

L’article 8.1 de la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions -LGS-, 
estableix  que  els  òrgans  de  les  Administracions  Públiques  o  qualssevol  ens  que 
proposin l’establiment de subvencions, amb caràcter previ, hauran de concretar en 
un Pla Estratègic de Subvencions els objectius i efecte que es pretenen amb la seva 
aplicació, el termini necessari per a la seva consecució, els costos previsibles i les 
seves fonts de finançament.
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A la  seva  vegada,  la  Disposició  Final  Primera de la  llei  esmentada estableix  que 
l’esmentat article té caràcter bàsic, resultant d’aplicació a totes les Administracions 
Públiques.

_

Per  tant,  en  compliment  de  la  norma  esmentada,  és  necessari  elaborar  per 
l’Ajuntament  un  Pla  Estratègic  de  Subvencions,  que  tindrà  caràcter  previ  a  la 
concessió de les mateixes i una durada plurianual. En el Pla Estratègic es contemplen 
les  àrees  i  matèries  a  fomentar,  així  com els  objectius  i  efecte que es  pretenen 
aconseguir amb l’atorgament de les subvencions i la seva font de finançament.

Vist l’informe emès pel Secretaria general i per la intervenció municipal._

Resultant que la Comissió Informativa de  serveis  interns  en sessió celebrada en 
data  18 de juliol de 2019 ha dictaminat favorablement la proposta d’acord.

Intervé la Regidora Assumpció Castellví per JxCAT manifestant:

"Estem d'acord amb els objectius i els efectes del Pla Estratègic de subvencions ja que  
estan ben definits, però demanem que en un proper Ple s'aprovin les Bases d´aquestes  
subvencions, ja que no consta la concreció del perquè es donen una quantitat de diners a  
unes associacions i en d´altres no tants i ser similars".

L' Alcalde contesta que les subvencions tenen unes bases amb uns paràmetres diferents 
segons les necessitats.

 Intervé la Regidora Esmeralda Saladié d'ERC manifestant: S' hauria de consensuar les 
bases de subvencions amb tots els grups polítics.

 

 Intervé el Regidor Sergi Saladié de la CUP manifestant: 

"Dir d’entrada que nosaltres estem molt d’acord amb l’existència d’un pla estratègic de  
subvencions,  ja  que hauria  de permetre ser  més transparents  i  fiscalitzar  millor  l’acció  
política pública.

Tanmateix, a la comissió informativa vam demanar la retirada de l’ordre del dia del ple  
d’aquest punt, i com que no s’ha retirat avui hi votarem en contra.

Els motius son que aquest pla estratègic és un document opac. Tan opac que el va trobar  
intervenció en una carpeta dels pressupostos referent a les subvencions i que estava sense  
aprovar.  Tot  i  que  és  un  document  molt  genèric  i  molt  centrat  en  els  aspectes  
procedimentals que ha de complir un pla d’aquestes característiques a nivell d’intervenció,  
considerem que abans de portar-lo a ple caldria haver-lo almenys informat a les entitats.

A  més,  el  pla  fa  referència  a  l’Ordenança  General  Reguladora  de  la  Concessió  de  
Subvencions aprovada per l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant en data 14 de  
desembre de 2011. Pensem que abans d’aprovar aquest pla caldria també refer aquesta  
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ordenança, de manera participada i consensuada amb les entitats.

A més, tot i  que les subvencions del present any ja estan atorgades, i l’aprovació o no  
d’aquest  pla  estratègic  no  les  afectarà,  l’annex  del  pla  estratègic  sí  que  conté  les  
subvencions  actuals  atorgades  per  l’Ajuntament.  D’alguna  manera  aprovar  aquest  pla  
estratègic és donar el vist-i-plau a un sistema de subvencions vigent amb el qual no hi  
estem d’acord.

Hem de  tenir  en  compte  que  les  subvencions  que  atorga  l’Ajuntament  no  només  fan  
referència a entitats culturals o esportives, sinó que també hi estan incloses les ajudes  
socials en matèria d’atenció a les necessitats derivades de situacions d’urgència social,  
atendre les necessitats socials d’accés als serveis públics, l’accés al centres de dia o la  
residència de gent gran. Doncs bé, l’actual sistema de subvencions, que puja a una mica  
més d’un milió d’euros, per a 2019 només destina 140.000€ a atendre aquestes necessitats  
socials, això és un 13% del total de subvencions. Igualment, en el cas de la promoció i la  
diversificació  econòmica,  només s’hi  destinen 46.000€,  un 4%. Que dos  dels  principals  
reptes  que  tenim com a municipi,  com son la  pobresa (recordem,  rendes  mitjanes  de  
14.300€ per càpita, per sota de la mitjana catalana, 17.000€) i el futur postnuclear, només  
rebin un 17% del total de subvencions, ens sembla que no respon a una lectura correcta de  
l’entorn territorial on vivim.

Per tant, davant la manca de transparència, de debat i entesa amb les entitats, i perquè  
creiem que cal capgirar l’actual sistema de subvencions, votarem en contra de l’aprovació  
d’aquest pla estratègic."

 Al que constesta l'Alcalde:”En principi totes les associacions tenen unes bases a les quals  
acollir-se amb diferents paràmetres. Aquests tipus d’ajuts s’atorguen des de fa dècades i  
s’ha d’intentar que siguin proporcionals a l’activitat. Cada àrea té les seves peculiaritats i  
les bases són públiques i és poden adequar quan surtin a debat”

Existeixen molts ajuts i  subvencions. Unes són nominals i  unes altres més per mitjà de  
convenis. És important veure l’esforç que fa l’Ajuntament vers la gent i sobre tot pels més  
necessitats  com són  les  subvencions  al  Centre  de  Dia  i  la  Residència  així  com al  Pla  
d’Ocupació  Municipal  que  també fa  aquesta  tasca  d’atenció.  Per  tant,  no  comparteixo  
aquesta opinió de minimitzar l’aportació social que realitza l’Ajuntament.

Intervé la Regidora Elidia López manifestant que s'haurien de tenir en compte paràmetres 
més objectius  (número de socis,  autofinançament  de cada entitat,  repercussió  sobre el  
veïnat, activitats obertes per tothom, etc). Demanem un repartiment molt més ajustat a la 
ràtio per habitants ja que les entitats d´uns nuclis es poden veure discriminades vers a les 
entitats d'altres nuclis segons el repartiment que se´ns presenta, no es lògic, per exemple, 
que les entitats culturals de Vandellòs tinguin una subenció de 50.000€ i la de les entitats 
de l´Hospitalet sigui de 83.000€.

En virtut d’allò exposat, l’Ajuntament Ple, amb el vot favorable de vuit membres (6 del PSC i 
2 de JxCAT) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment el 
componen, amb l´abstenció de tres membres (1 d'ERC, 1 del PP i 1 de C's) i amb el vot en 
contra de dos membres (de la FIC i de la CUP). ACORDA

PRIMER.-  Aprovar  el  Pla  Estratègic  de  Subvencions  de  l’Ajuntament  de  Vandellòs  i 
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l’Hospitalet de l’Infant, per als exercicis 2019-2021, que s'adjunta com annex 1.

SEGON.-  El  Pla  Estratègic  de Subvencions  haurà de publicar-se al  Butlletí  Oficial  de la 
Província per a general coneixement i notificar aquest acord a la intervenció municipal.

_

 

Expedient 2480/2019. Estudi i aprovació, de l´expedient de la massa salarial del 
personal  laboral de l'Ajuntament de Vandellòs i  l'  Hospitalet  de l'Infant per a 
l'exercici de 2019.

Favorable Tipus de votació: Ordinària

A  favor:  7,  En  contra:  0, 
Abstencions: 6, Absents: 0

Vistos els documents obrants a l´expedient.

El Regidor Frederic Escoda fa una explicació d'aquest assumpte de l'ordre del dia.

De conformitat amb el que es disposa en els articles 22.2.e) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, 
reguladora de les Bases del Règim Local, i 168.4 del text refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals,.

Intervé la Regidora Assumpció Castellví per JxCat manifestant: "La massa salarial del 
personal  laboral  del  nostre  Ajuntament  puja  un  2,10%  que  respecta  al  límit  establert 
legalment, però observem un cert desiquilibri d'increment entre els Patronats i personal de 
l'Ajuntament, fent  que ens ha fet decantar per l'abstenció".

Al que constesta el  Regidor Frederic Escoda explicant que aquest desiquilibri es deu a 
algunes jubilacions que hi ha hagut a l´Ajuntament i no així als Patronats.

 

 Intervé el  Regidor Sergi Saladié de la CUP manifestant:"Aquest expedient segons el 
que es va exposar a la Comissió Informativa per part d’Intervenció no té cap transcendència 
sobre el que han de cobrar o no els treballadors i  treballadores de l’Ajuntament aquest 
2019. Es tracta només d’informar, preceptivament per llei, que l’Ajuntament està complint 
amb la legalitat i que no es passa de pressupost en sous més enllà del que permet la llei.

Tanmateix farem una abstenció a aquest punt, ja que tot i tractar-se d’un formalisme no 
estem d’acord amb l’estructura i la distribució d’aquesta massa salarial, començant per la 
de l’equip de Govern que al darrer ple es va adjudicar, gràcies a l’abstenció del JxCAT, una 
pujada de sous del 16%, quan l’IPC ha pujat només un 0,4% el darrer any, i cobrant 28.500€ 
de mitjana, el doble que la renda mitjana de la població del municipi (14.300€)."
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L' Alcalde comenta que s’haurien de revisar les dades al Mercuri de la Diputació que em 
sembla que aquesta xifra ja no hi és. Les fonts també s´han de contrastar.

La Regidora Esmeralda Saladié per ERC fa una explicació de vot: "Ens abstenim perquè 
tal hi com diu l´interventor en el seu informe els increments addicionals venen mercats pel  
Consell de Ministres però el nostre Ajuntament pot incrementar un 0.3% addicional atès el 
superàvit que tenim. Però com que no és d´obligat compliment no sabem si l´equip de 
govern ho negociarà aquest complement amb els treballadors. Rèplica al Regidor d'Hisenda: 
com has  dit  tu  en cas  que  toqui  instem a l´equip  de  govern  que  ho negociï  amb els 
treballadors municipals. "

 Vist el dictamen emès per la Comissió Informativa de serveis interns del 18 de juliol de 
2019.

El Ple de l´Ajuntament amb el vot favorable de set membres (6 del PSC i 1 de C´s) que 
representen la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment la componen i amb l
´abstenció  de  sis  membres  (2  de  JxCAT,  1  de  la  FIC,  1  d´ERC,  1  de  la  CUP  i  1  del  
PP), ACORDA: 

PRIMER. Aprovar  massa  salarial  del  personal  laboral  del  sector  públic  local  d'aquest 
Ajuntament, per a l'exercici 2019, ascendeix a 3.658,989,91 euros, sent de 3.054.119,90 
euros la quantitat corresponent al  personal laboral fix i de 604.870,01euros la quantitat 
corresponent al personal laboral temporal

SEGON. Publicar  la  massa salarial  a  la  seu electrònica  de la corporació  i  en el  Butlletí  
Oficial  de la Província en el  termini  de 20 dies i  notificar aquest acord a la  Intervenció 
municipal.

 

 

Expedient 2592/2019. Estudi i aprovació inicial, si procedeix, dels preus públics 
del Patronat de la Llar d´Infants.

Favorable Tipus de votació: Ordinària

A  favor:  11,  En  contra:  0, 
Abstencions: 2, Absents: 0

Per la Regidora d'Ensenyament s'explica que els preus que es porten a ratificar al Ple són 
els que es van aprovar per la Junta del Patronat municipal de la Llar d'Infants pel proper 
curs 2019-2020

 Intervé el Regidor Sergi Saladié de la CUP manifestant: "Els preus de les llars d'infants  
al municipi són realment molt barats, amb variacions segons les edats i els germans, així  
com també les bonificacions del 50% destinada a les persones més desfavorides, fet que  
creiem  que  d’entrada  està  bé.  Però  al  nostre  programa  electoral  demanem  l'atenció  
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gratuïta amb l'habilitació d'un nombre de places suficients per garantir aquesta atenció.  
Unes  places  totalment  gratuïtes  per  a  famílies  altament  desafavorides  amb  alt  risc  
d'exclusió social (sempre sota el diagnòstic dels serveis socials). Pensem que és la manera  
de  contribuir  a  una plena  integració  i  inclusió  social  i  educativa  a  tots  els  infants  del  
municipi com també de les famílies, i garantir la plena igualtat d'oportunitats en aquest  
primer espai social de cohesió, integració i participació com és l'escola bressol.

Entenem que aquestes tarifes s’estableixen en el sí del Patronat de la Llar d’Infants d’acord  
a la notificació que fan arribar a aquest ple per a la seva aprovació o no. I és en el sí del  
Patronat on haurem de fer les nostres aportacions. D’entrada però, després de llegir els  
documents de l’expedient no ens queden clares dues qüestions:Quin és el criteri concret  
per fixar les quantitats finals dels preus? I sí a les persones desfavorides se’ls fa també una  
bonificació del 50% en matèria d'acollida i menjador?

Per totes aquestes qüestions, farem una abstenció en aquest punt."

Al que constesta la Regidora que totes les problemàtiques són ateses pel departament de 
benestar social i s´atenen des d'allí els ajuts.

Vist el dictamen de la comissió informativa de serveis interns del 18 d'agost de 2019.

El Ple de l´Ajuntament amb el vot favorable d´onze membres (6 del PSC, 2 de JxCAT, 1 d
´ERC, 1 del PP i 1 de C's) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que 
legalment la componen i amb dues abstencions ( 1 de la FIC i 1 de la CUP), ACORDA;

Primer.- Aprovar els preus públics del Patronat municipal de la llar d'infants pel curs 2019-
2020 amb les següents quotes.

 Empadronats:

Matrícula: 25€

Nadons: 79€ 1-2 anys: 74€ 2-3 anys: 68€ Estiu (juliol – setembre): quota única de 63€

Servei d’acollida: 20€ Segon (i següents) germà al centre: bonificació del 50%

Famílies desafavorides, previ informe favorable dels Serveis Social Municipals: bonificació 
del 50% 

Preu del menjador escolar (setembre-juny): ús fix 5,70€/dia (mínim dos dies a la setmana), 
esporàdic 6,20€/dia. Inclou monitoratge i menú.

Empadronats:

 Matrícula: 25 euros
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 Quota única (0-3 anys): 145€

Servei d’acollida: 40€ Segon (i següents) germà al centre: bonificació del 50%

Preu del menjador escolar (setembre-juny): ús fix 5,70€/dia (mínim dos dies a la setmana), 
esporàdic 6,20€/dia. Inclou monitoratge i menú.

Segon.- Sotmetre aquest expedient a informació públic per un termini de 30 dies hàbils 
des del següent a la publicació edictal al BOP de Tarragona als efectes de reclamacions i/o 
suggeriments, així com al tauler d´anuncis de la Corporació. Exhaurit l´esmentat termini 
sense haver-se presentat cap tipus de reclamació, s' entendrà aprovat definitivament sense 
necessitat d´ulterior acord procedint-se a la publicació íntegra.

Tercer.- Contra la publicació de l´acord d´aprovació definitiva es podrà interposar recurs 
contencios administratiu davant dels jutjats contenciosos administratius a Tarragona en el 
termini de 2 mesos comptats des de l´endemà de la publicació de l' aprovació definitiva, d
´acord amb el que disposa l'article 112 de la Llei 39/2015, d'1 d´octubre, del Procediment 
administratiu comú de les Administracions Públiques, i els articles 8.1.b), 25.1 i 46.1 de la 
Llei reguladora de la jurisdicció contenciosadministrativa de 13 de juliol de 1998.

Quart.- Notificar  aquest  acord  als  efectes  adients  a  la  Secretària  del  Patronat,  a  la 
Intervenció del Patronat i a la Intervenció municipal de fons.

 

Expedient 2046/2019. Estudi i aprovació, si procedeix, de la determinació de les 
festes locals del Municipi per a l' any 2020

Favorable Tipus de votació: Ordinària

A  favor:  11,  En  contra:  1, 
Abstencions: 1, Absents: 0

Vista l´esmena presentada pel Grup municipal de la CUP del següent contingut:

 "En la darrera Comissió Informativa de Serveis Interns (CISI/2019/11) celebrada el passat  
18 de juliol  de 2019, el  nostre grup municipal  va manifestar que no estava d’acord en  
mantenir la festa local del dia 25 de juliol al nucli de Vandellòs.

Quan es va establir aquest dia de festa local a Vandellòs tenia el sentit que es fes coincidir  
amb la festa major de Sant Jaume de l’Almadrava, ja que moltes persones de Vandellòs  
tenen  finques  en  aquelles  partides  dels  Acampadors,  i  aprofitaven  la  festa  local  de  
Vandellòs per poder assistir als actes de festa major d’aquell nucli.

Amb els anys, aquest costum ja no està tan arrelat entre la població, i a més la festa major  
de Sant  Jaume a l’Almadrava ja no es  fa coincidir  sempre amb el  dia 25,  sinó  que es  
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concentren els actes en el cap de setmana més proper. 

A més, el dia 25 de juliol, Sant Jaume, és una data declarada festiva a Vandellòs però en  
aquest nucli urbà mai hi hagut cap acte de celebració aquest dia.

Per tant, i en conseqüència, des del nostre punt de vista no té sentit mantenir com a dia  
festiu de Vandellòs el 25 de juliol. En canvi, considerem que sí tindria sentit declarar dia  
festiu local a Vandellòs el divendres de la Festa de la Germandat que se celebra als voltants  
del 15 de maig, dia de Sant Isidre El Llaurador.

Per tots aquests motius presentem la següent 

ESMENA

De modificació

Vandellòs: 15 de maig i 25 de setembre".

Intervé la Regidora Assumpció Castelví per JxCaT manifestant: "Vers les Festes locals,  
pensem que aquest any les podríem deixar com els altres anys, però per l´any proper es  
podria fer una consulta ciutadana a Vandellòs per si es vol canviar la festa del 25 de juliol  
per un altre dia".

Seguidament es sotmés a votació l'esmentada esmena , sent el resultat: 11 vots en contra 
(6 del PSC, 2 de JxCaT, 1 d´ERC, 1 del PP i 1 de C's) i dos vots a favor  (1 de la FIC i 1 de la  
CUP).

 Vist l´exposat, no s´aprova la incorporació de l'esmena a la proposta de l'Alcaldia.

Atès que pel Departament de Treball, Afers socials i famílies es sol.licita la designació de les  
festes locals del Municipi per poder realitzar el calendari laboral per a l'any 2019.

Intervé la Regidora Elidia López per la FIC manifestant:Recolzem la proposta de la CUP en 
certa manera, potser s´hauria de fer amb consulta popular a Vandellòs i també voldríem 
canviar-se la festa de l´Hospitalet pel dia 17 d'agost.

Per l’Alcalde es manifesta que:”La proposta a nivell municipal és mantenir l’estructura que 
s’ha tingut en els darrers anys de dues festes locals a cada nucli de població: a Vandellòs el 
25 de juliol i el darrer divendres de setembre; a Masboquera el primer dissabte d’agost i el  
17 de novembre, Santa Elisabeth; a Masriudoms i a l’Almadrava el 24 i 25 de juliol i  a  
l’Hospitalet de l’Infant el 29 de juny i el 16 d’agost Sant Pere i Sant Roc.”

 Vist el dictamen emès per la comissió informativa de serveis interns del 18 de juliol de 
2019.

El Ple de l´Ajuntament amb el vot favorable d´onze membres (6 del PSC, 2 de JxCAT, 1 d' 
ERC,  del  PP  i  1  de  C's),  amb  l´abstenció  de  la  FIC  i  amb  el  vot  en  contra  de  la  

 

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 3

7M
49

2F
AQ

C
ZF

JZ
5N

D
W

Q
C

5N
Q

3S
 | 

Ve
rif

ic
ac

ió
: h

ttp
://

va
nd

el
lo

s-
ho

sp
ita

le
t.e

ad
m

in
is

tra
ci

o.
ca

t/ 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 1
5 

de
 4

5 



 

CUP, ACORDA:

Primer.-Aprovar la proposta de les festes locals pel 2020 desglosades en els seus nuclis 
respectius:

 Almadrava,l’: 24 i 25 de juliol

Hospitalet de l’Infant,l’:  29 de juny i 14 d'agost

Masboquera:1 d’agost i 17 novembre

Masriudoms: 24 i 25   de juliol

Vandellòs: 25 de juliol i 25 setembre

 

Segon.- Comunicar-ho al Departament de Treball, Afers socials i Famílies i al departament 
de recursos humans així com al comité del personal laboral i delegats dels funcionaris. 

 

 

Expedient 2892/2019. Estudi i aprovació, si procedeix, de la moció que presenta 
el  grup  municipal  de  la  CUP  sobre  bon  govern,  transparència  i  participació 
ciutadana.

Desfavorable Tipus de votació: Ordinària

A  favor:  2,  En  contra:  8, 
Abstencions: 3, Absents: 0

Pel Regidor Sergi Saladié de la CUP s' explica aquesta moció amb el següent contingut:

"Presentem aquesta moció sobre Bon Govern, Transparència i Participació Ciutadana al Ple 
de l’Ajuntament  de Vandellòs  i  l’Hospitalet  de l’Infant  per  instar  al  Govern municipal  a 
implementar i desplegar un conjunt de mesures, moltes d’elles previstes dins la Llei com 
veurem, i que a dia d’avui encara no estan implementades al nostre municipi. Son mesures 
que pretenen aprofundir en el Bon Govern, afavorir la transparència d’aquesta institució, i 
expandir la participació ciutadana en tots els assumptes municipals.

És una moció que consta d’un total de 13 punts i s’estructura en dos blocs princip

Primer bloc, i punt únic, demanem que “en el termini màxim de 3 mesos es constitueixi una 
comissió  formada  per  tots  els  grups  polítics,  entitats  i  associacions  del  municipi  per 
començar a redactar el Reglament Orgànic Municipal.” El ROM és l’eina que estableix com 
s’organitza l’Ajuntament, els debats, la presa de decisions, el control al Govern, entre molts  
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altres aspectes. El ROM és un instrument previst de la legislació dels anys 80 del segle 
passat,  i  el  nostre  ajuntament  encara  no  el  té  aprovat.  Per  tant,  el  funcionament  de 
l’Ajuntament es regeix bàsicament pel Real Decreto 2568/1986, de 28 de noviembre, por el  
que se aprueba el Reglamento de Organización, Funcionamiento y Régimen Jurídico de las  
Entidades Locales, que data de 1986.

Pensem que ja és moment de tenir el ROM i per això instem que el Govern i els Grups 
Municipals a iniciar les tasques necessàries per a la seva elaboració i aprovació.

Mentre no tinguem aquest ROM continuarem amb el Reial Decret de 1986 que, malgrat ser 
molt antic, a nostre municipi està insuficientment desenvolupat en molts aspectes. Per tant, 
presentem un segon bloc de propostes, la majoria d’elles previstes en el Reial Decret de 
1986,  que  pensem s’haurien  d’executar  amb caràcter  immediat  per  aprofundir  en  una 
major transparència, participació i democràcia en el sí d’aquest Ajuntament:

Punt  2.1. Demanem que  en  el  termini  màxim  de  3  mesos  modificar  el  Reglament  de 
participació ciutadana per introduir-hi la possibilitat de qualsevol ciutadà d’exercir el dret a 
presentar propostes de mocions al Ple.

L’actual  reglament  de participació  ciutadana preveu que als  plens  la  ciutadania  només 
puguem fer precs i preguntes. La nostra proposta és introduir la possibilitat que també les 
ciutadanes puguem presentar mocions, sempre que siguin d’interès general.

Punt  2.2. Demanem que  en  el  termini  màxim  de  3  mesos  es  modifiqui  l’Article  9  del 
Reglament de participació ciutadana perquè sigui la Comissió Informativa de Serveis a les 
Persones, o en la que s’acordi, qui decideixi si inclou o no dins l’ordre del dia de la sessió 
plenària les intervencions ciutadanes al Ple.

En relació als precs i preguntes que la ciutadania podem fer als plens, l’actual reglament 
municipal preveu que la darrera paraula la tingui l’alcalde. La nostra proposta és que sigui 
la Comissió informativa corresponent, on hi estem totes les regidores representades, qui 
tingui aquesta potestat.

Punt 2.3. Demanem que en el termini màxim de 3 mesos es modifiqui el Reglament de 
participació ciutadana per reconèixer el dret de les entitats municipals o associacions que 
ho vulguin o necessitin d’assistir a les comissions informatives a mode de compareixença, 
tenint en compte el  que diu el punt 2 de Article 227 del RD 2568/1986, que diu, i  cito  
literalment:“2.  No  son  públicas  las  sesiones  de  la  Comisión  de  Gobierno  ni  de  las  
Comisiones Informativas. Sin embargo, a las sesiones de estas últimas podrá convocarse, a  
los solos efectos de escuchar su parecer o recibir su informe respecto a un tema concreto,  
a representantes de las asociaciones o Entidades a que se refiere el artículo 72 de la Ley  
citada en el número anterior.”

Punt 2.4. Demanem que en el termini màxim de 6 mesos es creïn els Consells de poble a 
cada nucli de població del municipi. L’objectiu d’aquesta proposta és fomentar la implicació 
de la ciutadania en els assumptes públics que més directament els afecten. Creiem que 
cadascun dels nuclis de població del nostre municipi haurien de tindre un espai de debat i 
de presa de decisions vinculants sobre aquests assumptes públics.

I això no és cap invent ni cap eina revolucionària de la CUP sinó que, amb un altre nom, és  
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un instrument previst  en la legislació vigent.  L’article 128 del  RD 2568/1986 diu,  i  cito 
literalment: “El Pleno del Ayuntamiento podrá acordar la creación de Juntas Municipales de  
Distrito, que tendrán el carácter de órganos territoriales de gestión desconcentrada y cuya  
finalidad será la mejor gestión de los asuntos de la competencia municipal y facilitar la  
participación ciudadana en el respectivo ámbito territorial.”

Un cop creades,  la  llei  preveu l’elaboració  i  aprovació  per  part  del  Ple  d’un reglament 
regulador  on  s’estableixi  la  composició,  l’organització  i  l’àmbit  territorial  de  cadascuna 
d’aquestes Juntes o Consells de Poble.

Per tant, amb aquest punt proposem que s’aprovi la creació d’aquestes Juntes Municipals o 
Consells de Poble,  i  que en el  termini  de 6 mesos es porti  a  aprovació d’aquest ple el 
corresponent Reglament regulador.

Punt 2.5. Demanem impulsar consultes populars  vinculants  en temes d’interès col·lectiu 
quan el Govern o el Ple plantegin actuacions que impliquin una despesa de més d’un milió 
d’euros de pressupost.  En un escenari  de futur postnuclear com en el que ens trobem, 
pensem que hem de començar a filar molt prim amb les inversions públiques que es duen a 
terme.  Establir  consultes de forma habitual  per  dirimir  si  la  població  està  d’acord  amb 
propostes  que  requereixen  una  forta  inversió,  ens  sembla  una  bona  manera  de 
corresponsabilitzar-nos col·lectivament del futur del municipi.

Punt 2.6. Demanem que, atenent a l’article 125 del Reial Decret 2568/1986, es designin les 
presidències  de  comissions  informatives  a  regidores  d’altres  grups  municipals  que  no 
estiguin al Govern municipal. L’esmentat article diu, i cito literalment:

“a)  El  Alcalde o Presidente de la Corporación,  es el  Presidente nato de todas ellas;  sin 
embargo, la Presidencia efectiva podrá delegarla en cualquier miembro de la Corporación, a 
propuesta de la propia Comisión, tras la correspondiente elección efectuada en su seno.”

Per tant, els suposats nomenaments de les presidències de les comissions informatives que 
al darrer ple va proposar l’alcalde per a que les ocupessin membres del PSC, a dia d’avui no 
tenen cap tipus de validesa legal. A dia d’avui oficialment l’alcalde és el president de totes 
les comissions informatives. Per tant, per una banda, com hem dit al primer punt de l’ordre 
del dia, demanem que es modifiqui l’acta, i que l’alcalde retiri els nomenaments fraudulents 
de les presidències. També exigim que es retiri de tots els llocs oficials tota referència a les 
presidències de comissions que ostenten membres del seu equip de Govern, i això inclou la 
pàgina web de l’ajuntament.

Nosaltres creiem que les presidències de les comissions informatives haurien de ser més 
plurals i reflectir la correlació de forces actuals del consistori, on el PSC està governant en 
minoria. I com que la llei ens ampara, tant si prospera aquest punt de la moció com si no, 
en les properes comissions informatives plantejarem l’elecció de les diferents presidències. I 
en tot cas, que sigui l’alcalde qui després rebutgi aquesta proposta de pluralitat política que 
plantegem.

Punt  2.7. Demanem  explorar  els  límits  legals  per  possibilitar  la  celebració  de  Plens  i 
Comissions Informatives rotatòries en els diferents nuclis de població del nostre municipi.

Si bé és cert que l’actual llei restringeix molt la possibilitat de celebrar plens fora de la seu 
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de la corporació, que legalment consta aquí a Vandellòs, podríem fer un exercici comú per 
explorar les possibilitats de portar els plens per tots els nuclis del municipi, afavorint així 
l’acostament de la institució a la ciutadania, i facilitant el drets dels ciutadans dels diversos 
nuclis de població a participar en els plens que es celebrin en les respectives poblacions del 
municipi.

Punt  2.8. Per  reforçar  aquest  punt  demanem  instar  a  la  Generalitat  de  Catalunya  a 
modificar la normativa que limita la realització de plens i comissions informatives fora de la 
capital administrativa del municipi.

Punt 2.9. Demanem que en el termini màxim de 3 mesos el Govern Municipal presenti un 
Pla  de  govern  anual  (setembre  2019-agost  2020).  D’aquesta  manera,  entenem 
que milloraria la  transparència  i  el  bon  govern,  i  es permetria fer un  seguiment  més 
acurat, tan a la ciutadania com als grups municipals de l’oposició, de l’acció de Govern. A 
Catalunya son molts municipis els que apliquen aquesta pràctica de transparència política. 
Malauradament al nostre municipi no es practica.

Punt 2.10. Demanem que en el termini màxim de 2 mesos es faciliti a cada grup municipal 
un espai de treball independent i ben adequat per a realitzar les tasques polítiques, així 
com per poder exercir el dret a reunió i a atendre les sol·licituds de reunió de la ciutadania.

En  aquest  sentit,  l’article  27  del Reial  Decret  2568/1986,  diu i  cito  literalment:  “En  la 
medida de las posibilidades funcionales de la organización administrativa de la entidad  
local, los diversos grupos políticos dispondrán en la sede de la misma de un despacho o  
local para reunirse de manera independiente y recibir visitas de ciudadanos, (...).”.

Atenent que ens trobem en un municipi que disposa anualment d’uns pressupostos 
que  ronden  els  20M€,  no  s’entendria  que  les  possibilitats  funcionals  d’aquest 
Ajuntament  estiguessin  limitades  a  compartir  espais  de  treball  reduïts,  no 
independents  i  no  aptes  per  a  realitzar  les  tasques  dels  grups  municipals 
esmentades.

Punt 2.11. Finalment, demanem que sigui retirada la targeta de dèbit o crèdit de la que 
disposa l’alcalde en concepte d’indemnitzacions.

Per tant, com veuen, es tracta d’un conjunt de mesures concretes, moltes d’elles previstes 
en la legislació vigent que demanem siguin implementades amb la major celeritat possible. 
I  en aquest sentit,  demanem el vot favorable a tots els grups municipals per a la seva 
aprovació.

Tanmateix, si hi ha algun Grup Municipal que no estigui d’acord amb alguns dels punts de la 
moció, i volgués votar a favor d’uns altres, demanem expressament a la presidència que 
permeti la votació separada si així ho sol·liciten els Grups Municipals. Al president li faig una 
observació d’ordre recordant-li que segons el punt 2 de l’article 98 del RD 2568/1986, i que 
cito literalment diu:“2.  Antes de comenzar la votación el  Alcalde o Presidente planteará 
clara y concisamente los términos de la misma y la forma de emitir el voto”

Per tant, la llei no prohibeix expressament la votació separada de mocions i propostes, i 
indica  clarament  que  es  responsabilitat  de  l’alcalde-president  decidir  els  termes  de  la 
votació. Per tant, que quan la norma no està desenvolupada cal interpretar-la en el sentit 
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expansius de garantía de drets polítics. Permetre votació separada és un dret dels grups 
municipals, i està a les seves mans, de ningú més, decidir si la permet o no."

L' Alcalde contesta: 

Aquest tema també es va tractar a les Comissions Informatives i les mocions s’han de votar 
totes en un conjunt.  Així  doncs,  obrir  un debat jurídic que no polític  no seria adequat.  
Caldria, però, revisar aquest reglament atès que algunes intervencions són excessivament 
llargues  i  acaparen massa les  intervencions.  Aquest  reglament  es  va definir  al  mandat 
anterior i es va fer un gran esforç en la seva concreció per part de tots els grups polítics 
municipals.

Demanaria  que  els  regidors  que  us  heu  incorporant  el  llegiu,  el  reviseu  i  plantegeu 
possibilitats de millora que segurament en hi han i moltes. Per tant desqualificar d’entrada 
aquest reglament es menystenir tot el treball realitzat per molts representants d’aquest 
Consistori.

Cal  tenir  en  compte  que,  normalment,  tenir  un  reglament  serveix  per  reglamentar  el 
tractaments de les mocions, el temps que intervenen els regidors..., per tant pot resultar 
contraproduent posar massa normes.

Com a opinió personal, si en el seu temps no es va fer es potser perquè en aquell temps no  
calia,  en  el  mandat  anterior  es  va  començar  a  marcar  algunes  pautes  les  quals  ja 
compleixen l’exposat a la moció. Quan es presenten mocions se les rep i se les vota. Per 
tant, actualment ja s’actua de manera clara i transparent

Alhora que la CUP no coneix la trajectòria d’aquest Ajuntament i sembla que en quaranta 
anys de govern municipal s’han fet moltes coses i bé. Desqualificar per desqualificar pot 
generar molta força interna política, però, el que cal és molta prudència i moderació perquè 
hi han moltes coses que és fan molt bé i amb la col·laboració de tothom. 

Esmentar que la secretària de l’Ajuntament va enviar a tot el consistori un petit document 
amb els comentaris al respecte de les majoria de les peticions que heu realitzat per tant 
entrar en un debat juridico-tècnic no sembla procedent. Doneu a entendre que vosaltres 
sou els transparent i nosaltres els foscos i no ens agrada aquest comentari. Comenteu que 
s’ha de participar en les obres de més d’un milió d’euros. I pregunto quantes obres hi han 
de més d’un milió d’euros al pressupost del 2019 ? doncs una. Per tant, es realitzen unes 
peticions sense tenir en compte que tot és públic i transparent i les inversions es negocies 
en els pressupostos, alhora que es realitzen reunions informatives amb els diferents grups 
polítics. Per tant, com a responsable polític d’aquest consistori és la meva labor defensar-
lo.”

Per  la  Regidora  Esmeralda  Saladié  d'  ERC  es  fa  la  següent  explicació  de  vot:"Ens 
abstenim  perquè  la  moció  té  11  punts  dels  quals  hi  ha  3  punts  que  no  són  viables 
jurídicament segons l´informe emès per la secretaria. Rèplica al Regidor de la CUP: en el 
punt 2.3 de la moció es parla de l´assistència d´entitats o associacions a les comissions, 
però si les comissions no són públiques. Jo soc psicòleg no advocat i per tant no posaré en 
dubte l´informe de la secretaria. El Reglament de Participació ciutadana ja permet que els 
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ciutadans ho puguin presentar.

 Et recordo que aquest Reglament es va fer a instàncies d´una moció presentada per ERC i  
el Pdecat, es partia de zero, clar que és millorable però hem de valorar el que ja està fet.  
Llegeixo una part de l´article 7 del reglament. A més no especifica la paraula moció perquè 
la gent del carrer no sap que vol dir la paraula moció, es va posar més entenedor."

Al  que  manifesta l’Alcalde:  « El  que  es  fa  és  que  a  qualsevol  entitat  física,  jurídica, 
empresa  o  associació  ja  se’ls  rep  per  les  diferents  formacions  polítiques,  potser  no 
assisteixen a les comissions informatives però nosaltres representem a aquestes entitats i 
és important que aquestes societats parlin amb els seus representants polítics i aquest són 
els que transmeten les peticions a les comissions. La nostra tasca és rebre i escoltar les 
persones i, si es pot, resoldre les seves qüestions»

 Per la Regidora Assumpció Castellví de JxCaT es fa la següent explicació de vot:

"La moció de bon govern, transparència i participació ciutadana té 12 punts diferents i és  
complexe poder decantar la balança cap a una opció determinada ( quan en tots els punts  
no hi estàs d´acord i alguns se salten la normativa vigent).

Això ja ens va passar en el 1er Ple en l'aprovació d'increments de sou, dins del mateix punt  
hi havia 3 apartats, en un punt concret haviem de votar en contra de la subvenció de Junts  
per Catalunya (els altres grups de l'oposició no els hi passava això perquè només tenen un  
regidor i no varia l'aportació que reben) fet que ens va decantar per l'abstenció de tot el  
punt.

Per tant nosaltres estem molt d'acord en que cal elaborar el ROM; en la creació de Consell  
de poble (també ho portàvem el nostre programa) en disposar d'un lloc per treballar en  
condicions, en algun altre punt però en d´altres no hi estem d´acord per tant al ser una  
votació única per moció i no per punts hem optat per l'abstenció".

La  Regidora Silvia  Pujol  pel  PP  comenta  que  s´hauria  de  crear  un  Reglament  d
´organització municipal i sobre el vot dels punts de la moció per separat que al no poder-se 
fer doncs votarem en contra.

 

Per la Regidora Elidia López per la FIC es fa la següent explicació de vot:" Votem a favor, 
ja  que un dels  punts  diu que l'ajuntament  ha de proporcionar  a  tots  els  grups  polítics 
municipals  les  eines  suficients  per  una  bona  gestió.  Aquesta  demanda  coincideix  amb 
l'escrit presentat per la FIC el 18 de juny reclamant el mateix. Fins avui sense resposta de 
l'ajuntament envers aquest assumpte.

Al que l´informa l´Alcalde que l’ alcalde no s’ha saltat cap episodi i s’estan prenen una sèrie 
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de mesures per tal que els grups municipals puguin tenir els seus espais. S’estan adequant 
els espais, posant aires condicionats, recollint papers, posant mobiliari això necessita un 
temps.

Atès el dictamen emès per la comissió de serveis interns del 18 de juliol de 2019.

El  Ple  de l'Ajuntament  amb vuit  vots  en contra  (6  del  PSC,  1  del  PP  i  1  de  C's),  tres 
abstencions (2 de JxCaT i 1 d'ERC) i amb el vot favorable de dos membres (1 de la FIC i 1 de 
la CUP), ACORDA:

Primer.- Desestimar  la  moció  que  presenta  la  CUP  sobre  bon  govern,  transparència  i 
participació ciutadana.

 

Expedient 2829/2019. Estudi i aprovació, si procedeix, de l'aprovació inicial, del 
plànol de delimitació d'incendis forestals segons la Llei 5/2003, de 22 d' abril, de 
mesures de prevenció dels incendis forestals en les urbanitzacions, els nuclis de 
població, les edificacions i les instal.lacions situats en terrenys forestals.

Favorable Tipus  de 
votació: Ordinària

A favor: 11, En contra: 1, 
Abstencions: 1, Absents: 
0

Atès  l´expedient  incoat  a  l'efecte  per  tal  de  poder  aprovar  el  plànol  de  delimitació  d
´incendis forestals segons la Llei 5/2003 de 22 d´abril, de mesures de prevenció d'incendis 
forestals en les urbanitzacions, els nuclis de població, les edificacions i les instal.lacions 
situades en terrenys forestals.

Intervé la Regidora Elidia López de la FIC fent preguntes envers aquest assumpte. 

A la que contesta el Regidor Frederic Escoda.

Intervé el Regidor Sergi Saladié de la CUP manifestant:

"El  plànol de delimitació de franges per a la prevenció d’incendis forestals en nuclis de  
població, urbanitzacions i instal·lacions en terreny forestal hauria d’estar fet i aprovat des  
de l’any 2005. Fa 15 anys. Per tant, que avui dia 24 de juliol de 2019 es porti el document  
al  ple  vol  dir  que  la  prevenció  d’incendis  no  ha  estat  una  prioritat  pública  en  aquest  
municipi.

Hi ha dues qüestions principals especialment crítiques en aquest plànol de delimitació de  
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franges, una de forma i una de contingut.

Forma:

1)           Segons la interpretació que fem de la Llei 5/2003, però especialment del Decret  
123/2005, que detalla i desplega la llei i en concret el procediment d’aprovació d’aquests  
plans de franges, no queda clar que el Ple de l’Ajuntament hagi de fer una aprovació inicial  
d’aquest document. En concret, l’article 4.5 del Decret 123/2005, i cito literalment, diu: “El  
procediment d'aprovació del  plànol de delimitació s'ajustarà a la tramitació següent:  a)  
Elaboració; b) Informació pública; c) Informe de la Direcció General del Medi Natural; d)  
Aprovació  pel  ple  de  l'ajuntament.,  i  e)  Tramesa  al  Departament  de  Medi  Ambient  i  
Habitatge.”

Per tant, entenem que les indicacions que conté la comunicació amb registre d’entrada  
Núm.  2-2019-013608-1  d’1  de  juliol  de  2019  remesa  pel  cap  de  l’Àrea  del  Servei  
d’Assistència Municipal de la Diputació de Tarragona, on es diu que l’Ajuntament hauria de  
fer una aprovació inicial, no tenen una base jurídica, i aquest expedient no hauria d’anar al  
Ple, sinó sotmetre'l directament a informació pública.

2) Entenem que durant el procés d’elaboració d’un document d’aquestes característiques  
s’hauria de comptar amb la participació, o com a mínim informar, de les propietàries dels  
terrenys  afectats  i  de l’Agrupació  de Defensa Forestal.  Segons  ens fan  arribar  algunes  
propietàries i l’ADF, no han estat ni tant sols informades del contingut d’aquest document.  
Per tant, considerem que abans de sotmetre’l a informació pública s’hauria com a mínim  
d’informar dels continguts del mateix tan als propietaris afectats com a l’ADF.

Fons:Hi ha unes qüestions en el plànol de franges que des del nostre punt de vista el fa  
incomplet per als objectius que es pretenen.

Per una banda, la proposta de franges es cenyeix per a tots els nuclis de població al mínim  
legal  requerit,  que son 25 metres  de franja  de baixa càrrega de combustible  des  dels  
perímetres dels nuclis urbans, urbanitzacions i instal·lacions. No es té en compte, per tant,  
ni  la  topografia,  les  franges  cal  dimensionar-les  segons  els  pendents,  ni  tampoc té  en  
compte les característiques dels principals i més greus tipus d’incendis forestals que patim  
recurrentment en el nostre municipi, que son els focs en episodi de mestral. Per tant les  
franges del nord i nord-oest dels nuclis urbans haurien de tenir un major dimensionament, i  
els 25 metres es queden curts.

Però és que a banda d’aquestes incorreccions, el plànol de franges no en preveu cap n ni  
per als Corralets, ni per al Polígons Industrial Les Tàpies, ni, i això ens sembla especialment  
greu,  per  a  les  centrals  nuclears  i  la  central  tèrmica.  No podem aprovar  un plànol  de  
franges sense aquestes qüestions mínimes.

A la comissió informativa ja vam demanar la retirada d’aquest punt de l’ordre del dia del  
ple, i que es corregissin totes aquestes qüestions abans de la seva tramitació. Com que el  
Govern Municipal manté aquest punt, i per tots aquests motius exposats el nostre vot serà  
negatiu.

 A  més,  com  que  considerem  que  ara  mateix,  especialment  els  nuclis  d’interior  del  
municipi, ens trobem davant d’una qüestió de seguretat pública amb totes les vores dels  
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pobles completament envoltades de massa forestal, la qüestió prioritària per nosaltres ara  
mateix no és aprovar un pla sinó fer les franges, i fer-les ja. En aquest sentit el nostre grup  
municipal hem elaborat una moció que portem a consideració del ple i que va en aquesta  
línia. Ens calen les franges i ens calen ja. Amb plànol o sense. "

Intervé  la Regidora Assumpció Castellví per JxCaT manifesta: "Aprovar els plànols de 
delimitació  d'incendis  forestals  als  perímetres  dels  nuclis  urbans,  instal.lacions  i  
urbanitzacions, era urgents. Els retards administratius per part de la Diputació i el nostre  
Ajuntament són al nostre entendre exagerats,  des de l´inici  de les tramitacions portem  
quasi 4 anys allargant els plaços d’aquestes delimitacions i ara només ens queden 3 mesos  
per acabar el tràmit sinó perdem totes les subvencions indirectes, fet que seria llastimós,  
Juntx per Catalunya demanem que la tasca de neteja d'aquests perímetres es faci com fan  
al Consorci Serres de Llaveria que tenen contractades persones d'una escola de treball amb 
capacitats diverses per fer la neteja".

Al  que  contesta l'Alcalde:  «Justament  s’ha  aprovat  una  despesa  amb  aquesta  entitat 
esmentada per un import de 30.000€ per realitzar aquests treballs. Aprofito per comentar 
que de vegades es fan treballs conjuntament amb la Generalitat o la Diputació des de fa 
molts anys i sempre s’ha comptat amb l’A.D.F.

Amb referència al comentari que les instal·lacions de la Central Nuclear i la Tèrmica estan 
en un espai envoltat de forest amb risc d’incendi, se suposa que algú els hi hauria de dir  
però, en tot cas, no és l’Ajuntament. Aquestes empreses tenen uns plans de protecció i 
d’emergència en els quals aquest debat sobre aquest risc d’incendi ja el tenen en compte i 
saben el què han de fer. 

Nosaltres no poden entrar  en el  doble tancat de la Central  a realitzar  una actuació en 
terreny privat. «

Vist el dictamen emès per la comissió informativa de serveis a les persones del 18 de juliol 
de 2019.

 El Ple de l´Ajuntament amb el vot favorable d' onze membres (6 del PSC, 2 de JxCAT, 1 de 
C's i 1 del PP)  que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment el 
componen,  amb  l´abstenció  d'  1  membre  (de  la  FIC)  i  amb  el  vot  en  contra  de  la 
CUP, ACORDA:

Primer.- Aprovar  inicialment  el  plànol  de  delimitació  d'incendis  forestals  segons  la  Llei 
5/2003, de 22 d´abril, de mesures de prevenció d´incendis forestals en les urbanitzacions, 
els  nuclis  de població,  les  edificacions  i  les  instal.lacions  situades  en terrenys  forestals 
confeccionat per la Diputació de Tarragona.

Segon.- Exposar a informació pública pel termini d´un mes aquest plànol de delimitació a 
efectes de reclamacions i al.legacions.

Tercer.- Sol.licitar informe a la Direcció General de Forests del Departament d´Agricultura, 
Ramaderia, Pesca i Alimentació (DARP) a efectes d´informe preceptiu.
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Expedient 2570/2019. Estudi i aprovació, si procedeix, de la Moció que presenta 
el grup municipal del PP per implementar i impulsar al Municipi i l'Agenda 2030

Favorable Tipus de votació: Ordinària

A  favor:  12,  En  contra:  1, 
Abstencions: 0, Absents: 0

Atès que per la Regidora del PP es presenta aquesta moció del següent contingut:

"La Agenda 2030 es un compromiso internacional  auspiciado por Naciones  Unidas,  que 
consta de 17 objetivos y 169 metas de obligado cumplimiento para todos los gobiernos 
nacionales, autonómicos e incluso locales.

Dicha Agenda es la evolución de los Objetivos de desarrollo del milenio, cuyos resultados no 
dejan lugar a duda sobre el éxito de su impulso: entre 1990 y 2015 se redujo la pobreza en  
el mundo a la mitad, así como la tasa de mortalidad infantil, la tasa de escolarización o  
enfermedades como la tuberculosis.

Es por ello esencial empezar a desarrollar las políticas necesarias para no sólo afianzar las 
metas alcanzadas, sino incluso superarlas.

Los 17 objetivos básicos responden a la voluntad mundial de mejorar la calidad de vida en 
general y de forma universal.

Por ello no se centran exclusivamente en objetivos destinados a ser aplicados en el mal 
llamado tercer mundo, sino que incluyen aspectos relativos a la transparencia, el medio 
ambiente o la gobernanza que no podemos dejar de observar.

De forma muy resumida,  los  17 objetivos de desarrollo  sostenible son:  1.Acabar con la 
pobreza 2.Erradicar el hambre 3.Garantizar una vida sana 4.Ofrecer una educación inclusiva 
y de calidad 5.Lograr la igualdad entre géneros e.Garantizar el acceso al agua 7.Garantizar 
el  acceso  a  un  energía  asequible  8.Promover  un  crecimiento  económico  sostenido 
9.Construir infraestructuras resilientes 10.Reducir la desigualdad entre países 11.Conseguir 
ciudades  y  asentamientos  inclusivos  y  seguros  12.Ofrecer  modalidades  de  consumo 
sostenible 13.Combatir el cambio climático 14.Conservar los océanos y recursos marinos 
15.Gestionar de forma sostenible los bosques y luchar contra la desertización 16.Promover 
sociedades  justas  y  pacíficas  17.Revitalizar  la  alianza  mundial  Es  evidente  que  la 
consecución  de  estos  objetivos  debe  conseguirse  con  estrategias  multinivel,  aportando 
cada administración aquellos aspectos que son de su competencia. La práctica totalidad de 
Comunidades  Autónomas de España ya están trabajando en políticas  palanca para  dar 
impulso a la Agenda, pero se echa en falta un mayor conocimiento y compromiso desde las 
administraciones Locales. De hecho, la FEMP ha instado al gobierno de España a crear un 
comité de coordinación multinivel para garantizar la implementación de la Agenda. Es por 
ello que hoy proponemos ai Pleno la adopción de un firme compromiso con la Agenda 2030 
que nos permitan anticiparnos a otros municipios y liderar el proceso de implemeniación de 
la misma. Consideramos que nuestros PUEBLOS puede ser un ejemplo para el territorio y 
nuestro  impulso  decidido  puede  ser  al  tiempo  una  oportunidad  para  mejorar  nuestras 
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políticas y el modo de vida de nuestros vecinos. Estamos ante un cambio de paradigma y 
no podemos perder el tren. Es por lo anteriormente expuesto que solicitamos al Pleno una 
serie de acuerdos"

 Intervé la  Regidora Belen Lavilla de JxCaT manifestant:"El vot serà afirmatiu perquè 
porta aquests punts que són importants, però instem que ens aporteu uns plans estratègics  
per portar-ho a terme que tots els objectius són molt amplis"

Intervé la Regidora Elidia López per la FIC manifesta que el seu vot serà afirmatiu i fa 
una pregunta en relació a l´abast de la moció. Al que li contesta la Regidora Silvia Pujol.

Pel Regidor Sergi Saladié de la CUP es fa la següent intervenció fent la seva explicació 
del seu vot negatiu:

"Es tracta d’una moció molt genèrica sense cap tipus de transcendència pràctica per al  
nostre municipi,  més enllà d’adherir-se a un catàleg de bones pràctiques.  Està molt bé  
portar una moció al ple que parla d’eradicar la pobresa, però per eradicar la pobresa el  
primer que s’ha de fer és deixar de robar. I com diu aquell, ahí lo dejo."

Vist el dictamen de la comisisó informativa de serveis a les persones del 18 de juliol de 
2019.

El Ple de l'Ajuntament amb el vot favorable de dotze membres  (6 del PSC, 2 de JxCaT, 1 de 
la FIC, 1 d´ERC, 1 del PP i 1 de C's) que representen la majoria absoluta del nombre de 
tretze  que  legalment  el  componen  i  amb  el  vot  en  contra  d´1  membre  (de  la 
CUP), ACORDA:

Primer.- Manifestar la firme decisió de contribuir a implementar a nivell local la Agenda 
2030 en tots els aspectes que puguin ser de competència municipal.

Segon.- Comprometre's  a  formar  als  seus  tècnics  en  aquesta  matèria,  amb  l'objectiu 
d'avaluar posteriorment les necessitats, de cara a definir les prioritats d'actuació eleborant 
unos DOS ad hoc i establint sinèrgies amb tots els agents públics i privats.

 Tercer.- Movilitzar els recursos locals oportuns, desenvolupant projectes estratègics i alie-
neant els plans locals i regionals amb els ODS. D'aquesta manera partirem amb aventatja 
quan es facin recurrents les plataformes de cooperació entre administracions.

Quart.- Incloure  al  pressupost  municipal  un  identificador  en  cada partida  que  pugui 
aliena's amb  algun  dels  objectius  de  l'Agenda,  a  l'efecte  de  quantificar  els  recursos 
municipals destinats directa o indirectament a la seva implementació.

Cinquè.- Comprometre´s  a  difondre  l´existència  i  el  contingut  de  l'agenda  2030 
incorporant els logotips i oferint informació i inclús cursets a traves dels canals de que es 
disposa.

Sisè. Comunicar  el  contingut  d'aquesta  moció  a:  •NACIONES  UNIDAS  ■GOBIERNO  DE 
ESPAÑA •GENERALITAT DE CATALUNYA •DIPUTACIÓ DE TARRAGONA •CONSELL COMARCAL 
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DEL BAiX CAMP

 

Expedient 2891/2019. Estudi i aprovació, si procedeix, de la moció que presenta 
el grup municipal de la CUP en matèria de prevenció d'incendis forestals.

Desfavorable Tipus de votació: Ordinària

A  favor:  3,  En  contra:  7, 
Abstencions: 3, Absents: 0

Vista la Moció que presenta el grup municipal de la CUP del següent contingut literal:

"El nostre municipi es veu periòdicament afectat per Grans Incendis Forestals (GIF, incendis  
de més 500 hectàrees), com els que van cremar bona part del municipi a les dècades de  
1970 i 1980, o els més recents de 1994 que va cremar 2.298 hectàrees des del Motarro fins  
a Masriudoms, o el 2006 que va cremar 1.113 hectàrees des de Llèria fins l’autopista AP-7.

Des  de  l’any  1995,  amb  l’aprovació  del  Decret  64/1995,  de  7  de  març,  pel  qual  
s'estableixen mesures de prevenció d'incendis forestals, el nostre municipi està catalogat  
com d’alt risc d’incendi. Segons el punt 17.3 d’aquest decret “Les entitats locals situades  
en  zones  d'alt  risc  d'incendi  forestal  han de disposar  d'un pla  de  prevenció  d'incendis  
forestals en els termes que estableix l'article 40 de la Llei 6/1988, de 30 de març, forestal  
de  Catalunya,  el  qual  s'inclourà  en  el  Pla  d'actuació  municipal,  una vegada  hagi  estat  
homologat per la Comissió de Protecció Civil de Catalunya.". A dia d’avui, 24 anys després  
de l’aprovació del decret, i tot i estar-hi obligat legalment el nostre municipi no disposa  
d’aquest pla de prevenció d’incendis (PPI) forestals municipal.

A banda que el  PPI sigui un document obligat per llei,  donades les característiques del  
nostre municipi es tracta d’un pla necessari i urgent per poder concretar, acotar i donar  
coherència  al  conjunt  d’accions  en  matèria  de  prevenció  d’incendis  forestals.  El  PPI  
municipal hauria de ser un document que contingués el conjunt de previsions i mesures  
que  cal  prendre  per  reduir  les  causes  dels  incendis,  limitar-ne  els  efectes  i  facilitar-ne  
l'extinció.

Per  altra  banda,  al  nostre  municipi  si  que  existeix  des  de  2010  el  Pla  de  Prevenció  
d’Incendis del Perímetre de Protecció Priotritària (PPP) de TivissaVandellòs-Llaberia-Pradell  
(ET-2) (PPI del PPPI), que preveu l’execució de diverses actuacions de prevenció d’incendis  
al nostre terme municipal, així com a la resta de municipis que formem part d’aquest PPP.  
Al  llarg  d’aquests  anys  s’han  executat  algunes  de  les  actuacions  previstes  al  nostre  
municipi,  en  destaquen:  les  franges  a  les  vores  dels  camins  de  Gavadà,  Casseà  i  
RuïtCastelló, així com la franja de baixa càrrega de combustible del Coll de FatxesPunta  
Jovara, entre altres. Aquest document, però, només preveu una sèrie d’actuacions puntuals  
en  uns  quants  indrets  del  municipi,  i  no  incorpora  totes  les  actuacions  que  serien  
necessàries d’implementar a través d’un PPI d’àmbit municipal.

Per altra banda, en el Ple del 27 d’octubre de 2015 es va aprovar una moció presentada pel  
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Grup Municipal d’ERC que instava el Govern municipal a “Iniciar les accions pertinents que  
culminin en la redacció d  ɴun Pla de Gestió Forestal que permeti plantejar una política d  
ɴacció global en la gestió dels espais naturals a nivell municipal.” El Govern municipal, tal  
com recull l’acta del ple celebrat el 21 de juny de 2018, va anunciar a través de l’alcalde  
que aquest pla ja estava enllestit i que mancava concretar algunes qüestions en relació a  
l’adhesió de propietaris forestals al mateix. A dia d’avui aquest pla de gestió forestal encara  
no ha estat portat al Ple municipal per al seu debat i aprovació.

Una modificació legal introduïda per l’article 4 de la Ordre ARP/122/2017, de 13 de juny, per  
la  qual  es  regulen els  instruments  d'ordenació  forestal,  diu  que:  “Projecte  d’Ordenació  
Forestal  Municipal  (...),  per  l'abast  del  seu  àmbit  i  la  seva  estructura,inclou  també  el  
contingut corresponent a un pla de prevenció d'incendis municipal (PPI), i la seva aprovació  
implica també l'aprovació del PPI corresponent”. Per tant, el dia que el Projecte d’Ordenació  
Forestal Municipal (POFM) quedi aprovat definitivament, quedarà aprovat també el Pla de  
Prevenció d’Incendis (PPI) forestals municipal.

Segons tenim constància dels continguts d’aquest POFM, hi ha una sèrie de mancances  
respecte la prevenció d’incendis forestals que, des del nostre punt de vista, caldria introduir  
per tal de poder convalidar aquest POFM com a PPI. Per una banda, caldria que el POFM 
integrés  les  mesures  previstes  en  el  PPI  del  PPP  i  donar  així  coherència  al  conjunt  
d’actuacions en matèria de prevenció d’incendis que es duen a terme al municipi per part  
de diferents administracions. Per altra banda, caldria incorporar també una sèrie d’aspectes  
en matèria de prevenció d’incendis rellevants des del punt de vista de la seguretat pública  
com són  les  franges  de  protecció  en  nuclis  de  població  i  en  infraestructures  crítiques  
(centrals  nuclears,  central  tèrmica,  vies  d’alta  capacitat  A-7  i  AP-7),  xarxa  ferroviària,  
gasoductes, carretera de matèries perilloses C-44, entre altres.

Complementàriament al tràmit i el termini d’aprovació del Projecte d’Ordenació Forestal  
Municipal, des del nostre grup municipal considerem que hi ha unes actuacions en matèria  
de prevenció d’incendis que caldria fer de manera immediata i urgent, especialment per la  
situació de vulnerabilitat de la població en matèria de seguretat pública i protecció civil.  
Ens  referim concretament  a  les  franges  de  protecció  dels  nuclis  urbans,  i  en  especial  
d’aquells  que  es  troben  envoltats  de  superfície  forestal  per  tots  els  costats,  com són  
Vandellòs, Masboquera, Masriudoms i Vanessa Park.

Les  Franges  de  protecció  (FP)  són  àrees  que  serveixen  per  a  la  defensa  de  les  
urbanitzacions i nuclis de població front al foc, reduint l’impacte de l’incendi en arribar a la  
vora, facilitant la feina als mitjans d’extinció que s’hagin de mobilitzar al voltant i també  
augmentant el temps de resposta dels mitjans d’extinció en cas d’incendis originats dins la  
urbanització  o  els  nuclis  urbans.  En  el  cas  de  les  urbanitzacions,  aquestes  FP  estan  
definides  i  regulades  per  la  Llei  5/2003  i  pel  Decret  123/2005  i  la  seva  planificació  i  
execució és responsabilitat dels propietaris de les urbanitzacions i dels ajuntaments.

Perquè  totes  les  mesures  en  matèria  de  prevenció  d’incendis  no  recaiguin  en  
l’administració local, les propietàries forestals disposen de diversos instruments de gestió  
forestal a través dels quals intervindre en favor de la prevenció d’incendis. La Generalitat  
de  Catalunya,  a  través  del  Centre  de  la  Propietat  Forestal,  ofereix  a  les  propietàries  
forestals la possibilitat d’elaborar diversos plans. En especial destaquen els Plans tècnics de  
gestió  i  millora  forestal,  pensats  per  agrupacions  de propietaris  que sumin més de 25  
hectàrees, els Plans simples de gestió forestal, pensats per a particulars en agrupacions de  
finques de menys de 25 hectàrees. Al nostre municipi a dia d’avui no hi ha cap finca que  
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tingui en marxa cap d’aquests dos tipus de plans. Des del nostre Grup Municipal creiem  
que  son  dues  eines  que  permetrien  estimular  la  gestió  forestal  comunitària  amb  un  
repartiment  més  just  de  càrregues  i  beneficis,  i,  en  definitiva,  de  responsabilitat  
compartida. Cal destacar els avantatges que per al propietari forestal té disposar d’algun  
d’aquest tipus de planificació forestal, com són: exempció del 95% de l'Impost patrimonial,  
exempció del 95% en l'Impost de successions, exempció del 75% en l'Impost de donacions,  
exempció  en  l'IRPF  en  relació  a  les  subvencions  concedides  en  favor  de  l'explotació  
forestal, benefici fiscal en l'IRPF, exempció de l'Impost sobre béns immobles de naturalesa  
rústega  (IBI),  prioritat  en  l'atorgament  de  subvencions  per  a  la  realització  de  treballs  
forestals, facilitat en els permisos d'aprofitament, possibilitat d’acollir-se a una assegurança  
contra  incendis,  accés  a  la  certificació  forestal,  assegurança  de  responsabilitat  civil  
gratuïta, i facilitat per a realitzar rompudes o transformació a pastures.

Igualment, en matèria de prevenció d’incendis forestals resulta molt interessant l’activitat  
silvopastoral, en especial en el manteniment de les franges de seguretat en camins, nuclis  
de població i urbanitzacions. La utilització de ramats en prevenció d’incendis permet un  
estalvi de recursos econòmics, contribuint a la millora de la biodiversitat i el manteniment  
del  llegat  cultural  associat  a  la  ramaderia,  alhora  que  permet  crear  nous  jaciments  
d’ocupació.

Per tots aquests motius presentem la següent MOCIÓ

El Ple de l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant insta al Govern municipal a:

1. En el termini màxim de 3 mesos portar al Ple municipal el Projecte d’Ordenació Forestal  
Municipal per al seu debat i votació, amb la incorporació dels següents aspectes:

1.1. Incorporació al Projecte d’Ordenació Forestal Municipal de les mesures previstes pel Pla  
de Prevenció d’Incendis del Perímetre de Protecció Prioritària de Tivissa-Vandellòs-Llaberia-
Pradell (ET2)

1.2. Incorporació al Projecte d’Ordenació Forestal Municipal de les mesures i actuacions en  
matèria de prevenció d’incendis rellevants des del punt de vista de la seguretat pública i la  
protecció civil, com són les franges de protecció en nuclis de població i en infraestructures  
crítiques  (centrals  nuclears,  central  tèrmica,  vies  d’alta  capacitat  A-7  i  AP-7),  xarxa  
ferroviària, gasoductes, carretera de matèries perilloses C-44, entre altres.

2.  Dotar  pressupostàriament  per  als  següents  exercicis  econòmics  les  partides  
econòmiques  necessàries  per  efectuar  les  actuacions  previstes  al  Projecte  d’Ordenació  
Forestal Municipal que corresponguin a l’Ajuntament.

3. Executar amb caràcter immediat les franges de protecció per incendis forestals als nuclis  
de  població  del  municipi,  començant  per  aquells  més  vulnerables,  com són  Vandellòs,  
Masboquera,  Masriudoms i  Vanessa Park. Aquestes actuacions caldria fer-les seguint els  
següents criteris mínims:

3.1. Execució a càrrec de la brigada forestal municipal, que caldria ampliar per poder dur a  
terme aquestes actuacions  urgents,  o,  en el  seu defecte,  per  empreses  i  persones del  
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municipi.

3.2. Execució seguint les indicacions de l’annex 2 del Decret 12/2005, que es resumeixen  
en:  -  Masses  d'arbrat  adult:  estrat  arbori  <35%,  amb  distribució  homogènia  sobre  el  
terreny, i espai mínim entre troncs ha de ser de 6 metres, evitant sempre la continuïtat  
horitzontal entre capçades i restant les branques baixes esporgades a 1/3 de la seva alçada  
fins a un màxim de 5 metres; i estrat arbustiu estassat de manera que aquest ocupi un  
màxim del 15% de la superfície, deixant mates aïllades separades com a mínim 3 metres  
entre elles - Zones amb matollar, bosc de rebrot i arbrat jove: desbrossat de manera que la  
cobertura vegetal màxima admesa del total de matollar, bosc de rebrot i arbrat jove serà  
del 35% de la superfície, deixant peus aïllats separats com a mínim tres metres entre ells. -  
En tots el casos cal prioritzar la permanència d'espècies de baixa inflamabilitat, com son les  
alzines, entre altres espècies.

4.  En  el  termini  de  3  mesos  crear  un  punt  d’assessorament  i  suport  tècnic  per  als  
propietaris forestals per a l’elaboració i  tramitació dels Plans tècnics de gestió i  millora  
forestal  i  dels  Plans  simples  de  gestió  forestal,  així  com per  incentivar  la  silvopastura  
mediant  entre  ramaders  i  propietaris  per  tal  d’actuar  en  el  manteniment  de  punts  
estratègics (per exemple, franges de protecció dels nuclis).

Transacció entre el GM CUP-AMUNT i l’esmena 1 del GM ERC-AM:

5.  Executar  mesures  econòmiques  i  fiscals  en  pro  d’una  activitat  agrícola,  ramadera  i  
forestal professional i estable. Ampliar en un 50 % la dotació pressupostària destinada a les  
ajudes per a la recuperació i comercialització de producte agrari d’IDETSA, a partir de l’any  
2020. En el cas de l’ajuda concreta a la “”Recuperació del territori del municipi”, augmentar  
la  quantia de l’ajut del  30 % actual  fins al  60 % de la inversió,  augmentant també la  
quantitat màxima finançada dels 1800 € actuals fins als 3600 €. Aplicar exempcions fiscals  
per als qui es dediquen professionalment a l’activitat primària: subvenció de la totalitat de  
l’IBI lligat a les construccions agrícoles.

Transacció entre el GM CUP-AMUNT i l’esmena 2 del GM ERC-AM:

6. Posar els serveis tècnics municipals (Urbanisme, Medi Ambient) al servei dels pagesos,  
ramaders i silvicultors locals, fent especial èmfasi en les noves incorporacions en el marc  
del programa Joves Agricultors finançat pel Departament d’Agricultura de Catalunya. Des  
d’aquests serveis tècnics, crear un protocol d’actuació per a l’assessorament i gestió ràpida  
i  eficient  dels  tràmits  burocràtics  i  administratius  que  comporta  l’inici  d’una  activitat  
agrícola i  ramadera al  nostre municipi;  crear  el  programa abans del  març de 2020. En  
aquest programa, proposar mesures concretes per evitar duplicacions burocràtiques, així  
com prendre les mesures necessàries perquè la resolució dels expedients administratius  
municipals lligats al sector primari no superin en cap cas els 9 mesos (període entre la  
concessió de l’ajuda d’Incorporació per a Joves Agricultors i  el  requeriment de donar-se  
d’alta  professionalment  en  l’activitat  primària).  Creació  d’una  ajuda  municipal  que  
subvencioni  el  50  %  dels  costos  dels  estudis  d’assessorament  i  taxes  administratives  
pertinents per a la incorporació de Joves Agricultors i l’ajuda de Millora de la Competitivitat;  
garantir la subvenció a una quantitat màxim de 2500 €. "

 Intervé el Regidor Frederic Escoda manifestant que està amb desacord amb la forma i  
no amb el fons. Fa una explicació en quan a l' aprovació del Pla i de la manera que s´ha  
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gestionat. 

També intervé l´Alcalde explicant; Per afegir informació, pel Pla d’Ordenació Forestal es va 
realitzar una licitació, el va guanyar una empresa en la qual hi havien tècnics de reconegut 
prestigi d’aquestes terres, malgrat després vagin fent reunions i conferències o assemblees 
en les quals realitzen demagògia barata, ho dic tal com ho penso. Ho dic així perquè una 
persona que ha participat en un procés no pot cobrar el treball i després criticar-lo. En tot 
cas es critica en el mateix document.

Després, aquest document fa molt de temps que el vam posar en coneixement de l’ADF de 
la qual el representant de la CUP hi forma part i l’han tingut durant més d’un any aquest 
document dormint damunt de la taula, fent algunes propostes que s’han realitzat amb la 
tècnica i les quals s’han incorporat al document les que s’ha cregut oportú. Per tant, teníeu 
un  coneixement  total  i  absolut  del  document  durant  molt  de  temps.  En  aquest  Pla 
d’Ordenació Forestal s’ha fet una actuació molt important. 

Dels 947 municipis de Catalunya només dos tenen aquest Pla d’Ordenació Forestal.

Aquest Pla d’Ordenació forestal ha costat uns diners perquè s’ha catalogat i s’ha actuat 
sobre tot el territori públic i privat i això no s’ha esmentat. Ha hagut un problema greu atès 
que les persones no tenen la titularitat de les finques actualitzades al cadastre i no es troba 
el propietari real de la finca. Així no es pot portar aquest Pla d’Ordenació Forestal al Ple 
perquè no tenim el 30 per cent de les signatures de propietaris de les finques. Per tant, no  
és congruent portar  un Pla que no es pot aprovar.  No obstant,  com bé s’ha esmentat, 
l’Ajuntament està realitzant actuacions perquè és el que li toca. S’intentarà aconseguir la 
conformitat d’aquest titulars fins arribar al 30 per cent i poder arribar a aquest objectiu i 
mentrestant s’està treballant.

Agraeixo que haguéssiu retocat alguna cosa com aquestes ajudes respecte a les finques 
rústiques i  amb el  tema del  tècnic s’ha de tenir respecte amb els  tècnics que tenim a 
l’Ajuntament, ja que la idea de contractar algú extern a qui s’haurà d’explicar des d’un 
principi com és el terme podria ser una despesa innecessària.

El que cal, és actuar en territori públic i fer pedagogia en tractar d’actuar el millor possible.”

Intervé  la Regidora  Esmeralda  Saladié  d´ERC  manifestant:  "Passo  a  explicar  les  2 
esmenes que li  hem fet a la Moció de la CUP i han estat transaccionades i incloses en  
aquesta moció: Executar mesures econòmiques i  fiscals en pro d´una activitat agrícola,  
ramadera  i  forestal.  Ampliar  la  dotació  pressupostària  destinada  a  les  ajudes  per  a  la  
recuperació i comercialització de producte agrari d´IDETSA, a partir de l´any 2020.  Posar 
als serveis tècnics municipals dels pagesos, ramaders i silvicultors locals. Des d´aquests  
serveis tècnics, crear un protocol d´actuació per a l´assessorament i gestió ràpida i eficient  
dels tràmits burocràtics i administratius. Crear una ajuda municipal que subvencioni el 50% 
dels  costos  dels  estudi  d'assessorament  i  taxes  administratives  pertinents  per  a  la  
incorporació  de  Joves  Agricultors  i  l´ajuda  a  la  millora  de  la  competitivitat;  garantir  la  
subvenció a una quantitat màxima de 2500€. Rèplica al Regidor de la CUP: Quan parles del  
2% del pressupost que destina la Generalitat al Departament d´Agricultura, ja sabem que  
és dels últims però no és comparable amb els Departaments de Salut, Educació, Justícia  
que tenen molt més personal. A més com ve tu saps les Diputacions destinen una part del  
seu pressupost a la prevenció d´incendis, la Diputació de Barcelona gestiona tot aquest  

 

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 3

7M
49

2F
AQ

C
ZF

JZ
5N

D
W

Q
C

5N
Q

3S
 | 

Ve
rif

ic
ac

ió
: h

ttp
://

va
nd

el
lo

s-
ho

sp
ita

le
t.e

ad
m

in
is

tra
ci

o.
ca

t/ 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 3
1 

de
 4

5 



 

tema a Barcelona. També si teniu tant interès en aquest tema ho heu demostrar igual que  
vau fer al Parlament amb la Llei d´Espais Agraris, una llei que es va aprovar al mes de juny  
passat,  una  llei  molt  important  molt  esperada  i  benvinguda  pel  sector.  Que  permetrà  
assegurar  la  capacitat  productiva,  eines  de  protecció  per  preservar  els  espais  agraris,  
facilitar la incorporació al mon agrari i per mantenir entre d´altres l´equilibri territorial. El  
teu grup al Parlament, no va ni voler entrar a debatre la Llei, una llei que es va aprovar  
amb tots els grups a favor excepte els dos del PPC i la CUP va sortir per no participar en la  
votació."

Intervé la  Regidora Assumpció Castellví  fent la  seva explicacació  de vot:  "La  moció 
presentada  vers  la  prevenció  d'incendis  la  veiem  molt  lligada  al  Projecte  d'ordenació 
forestal municipal,  per això on realment cal posar esforços és en aquest Projecte. La nostra 
abstenció en aquesta moció és perquè ens arribaven punts de modificació de la mateixa 
tres hores abans del Ple, el nostre Grup Polític no hem tingut temps de poder analitzar els 
canvis amb l’equip de treball entès en la matèria, per tant l’opció més sensata hem cregut  
que era l’abstenció.  Demanem que en un proper Ple els tempus de presentar mocions, 
esmenes,  retirada d’esmenes etc.… estigui  regulat,  aquesta manera de funcionar no és 
l’adequada en la nostra manera d’entendre."

Vist el dictamen emès per la comissió informativa de serveis a les persones del 18 de juliol 
de 2019.

El Ple de l´Ajuntament amb el vot desfavorable de set membres (6 del PSC i 1 del PP), que 
representen  la  majoria  absoluta  del  nombre  de  tretze  que  legalment  el  comonen,  tres 
abstencions (2 de JxCAT i 1 de C´s) i amb el vot favorable de tres membres ( 1 de la FIC, 1 d
´ERC i 1 de la CUP), ACORDA:

Primer.- No aprovar la moció presentada per la CUP en els termes transcrits.

 

Expedient 2939/2019.Estudi i aprovació, si procedeix, de la Moció que presenta el 
Grup  municipal  d'ERC  d'adhesió  a  la  campanya  ciutadana  #rebrotem  en 
solidaritat  amb  la  Ribera  d'Ebre  i  les  persones  afectades  pel  recent  incendi 
forestal que els ha afectat.

Favorable Tipus  de 
votació: Unanimitat/Assentim
ent

 Per la Regidora Esmeralda Saladié d’ERC es fa la següent explicació de la presentació de la 
Moció:

"El  GM d´ERC hem presentat  una moció  perquè  el  nostre  Ajuntament  s´adhereixi  a  la 
campanya ciutadana #Rebrotem en solidaritat a la Ribera d´Ebre i a les persones afectades 
en el  recent incendi.  Sorgeix de la inciativa de Pagesos GPS per ajudar en situació tan 
dramàtica com ha estat aquest incendi que va afectar a les comarques de la Ribera d´Ebre, 
Les Garrigues i el Segrià. Aquesta iniciativa compta amb el suport de tots els ajuntaments 
afectats amb els qui treballen de la mà per aconseguir la màxima efectivitat d´aquesta 
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iniciativa. Rebrotem és una campanya de Crowfunding, a partir de 10 € i per cada 50€ 
aportats s´apadrina 1 ha de terreny afectat.  A més aquesta iniciativa va més enllà del 
Crowfunding, és un projecte de solidaritat per mitja d´activitats culturals, de divulgació, de 
defensa de la vida rural  i  la lluita contra el  desequilibri  territorial.  La missió general  de 
Rebrotem és coordinar les diferents accions que es facin des dels ciutadans per ajudar a 
restaurar l´ecosistema rural perdut en l´incendi, perquè els pagesos de la zona que ho han 
perdut tot puguin restablir la seva activitat econòmica. Hem acceptat l'esmena de la CUP la 
qual seria que l ´Ajuntament fes una aportació de 1.000€" 

Vista la Moció presentada per ERC transaccionada amb la CUP (s'incorpora l'esmena núm 
1)  del següent contingut literal:

 "En dates recents la Ribera d’Ebre i les comarques limítrofs han patit un devastador incendi 
forestal que ha cremat més de 6.000 hectàrees. Per desgràcia, no és el primer ni l’últim 
incendi que afecta i afectarà el nostre territori.  Aquesta fatal circumstància no és nova, 
cada any hi ha incendis. Però el que sí que és una novetat és que gent de tot Catalunya 
s’uneixi per fer costat als afectats. Gràcies al grup de pagesos GPS, s’han unit forces per 
gestionar aquesta solidaritat de manera transparent i eficient. La primera iniciativa ha estat 
rehabilitar la granja de Pere Jornet, la més afectada per l’incendi, amb una campanya de 
micromecenatge que ha superat totes les expectatives. Més endavant es posaran altres 
iniciatives solidàries puntuals.

Considerem que des de Vandellòs i l´Hospitalet de l´Infant és la nostra obligació mostrar-
nos solidaris  i  compromesos  amb els  nostres conciutadans  de la Ribera d’Ebre i  fer-los 
arribar  el  nostre  suport  institucional.  Mitjançant  aquest  moció,  el  grup municipal  d’ERC 
demana al Ple de la Corporació adoptar el següent ACORD:

- Expressar públicament i  als seus promotors l’adhesió de l’Ajuntament de Vandellòs i  l
´Hospitalet  de  l´Infant  a  la  campanya  #rebrotem i  manifestar  el  compromís  d’aquesta 
Corporació a col·laborar amb les iniciatives ciutadanes que es posin en marxa al respecte.

- A través dels canals de comunicació municipals, l’Ajuntament de Vandellòs i l´Hospitalet 
de  l´Infant  difongui  entre  els  seus  veïns  i  veïnes  la  campanya  #rebrotem 
(http://rebrotem.cat) i els insti a adherir-s’hi i col·laborar-hi.

Acceptació de l’esmena 1 del GM CUP-AMUNT

3. Destinar solidàriament 1.000€ de l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant a la 
campanya #rebrotem."

 Intervé el Regidor Sergi Saladié de la CUP manifestant: 

"El Grup Municipal d’ERC presenta aquesta moció per tal que l’Ajuntament s'adhereixi a la  
campanya  ciutadana  #rebrotem  en  solidaritat  amb  la  Ribera  d'Ebre  i  les  persones  
afectades pel recent incendi forestal que els ha afectat. Així mateix, la moció proposa que  
el nostre Ajuntament es comprometi a col·laborar amb les iniciatives ciutadanes municipals  
que es posin en marxa al respecte. Igualment, demana que des de l’Ajuntament i a través  
dels canals de comunicació municipals, es difongui entre el veïnat la campanya #rebrotem  
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i els insti a adherir-s’hi i col·laborar-hi.

Aquestes iniciatives ens semblen molt lloables i solidàries amb les persones d’un territori  
que està patint les greus conseqüències d’un gran incendi forestal. I el nostre municipi, que  
recurrentment  pateix  aquests  tipus  d’incendis  i  està  molt  conscienciat  al  respecte,  no  
podem fer menys que expressar la nostra solidaritat i adhesió a les iniciatives que des de la  
Ribera d’Ebre emprenguin en el sentit de recuperar-se el més aviat millor dels efectes de  
l’incendi forestal.

Tanmateix,  considerem  que  per  millorar  aquesta  moció  seria  imprescindible  que  la  
solidaritat no quedés només reduïda a un comunicat públic per part del nostre ajuntament,  
sinó que caldria acompanyar-la d’accions efectives.  En aquest sentit  hem proposat una  
esmena  per  tal  que  el  nostre  Ajuntament  destini  solidàriament  1.000€  a  la  campanya  
#rebrotem.

També considerem,  i  així  ho  fem constar  en  una  segona  esmena,  que  des  del  nostre  
Ajuntament  caldria  instar  al  Govern  de la  Generalitat  de  Catalunya a  que en  els  seus  
pressupostos destinés molts més recursos a la prevenció d’incendis forestals. Dels darrers  
5 pressupostos aprovats des de 2011, al Departament d’Agricultura, Ramaderia, Pesca i  
Alimentació  només se li  destina el  2% del  pressupost  de  tots  els  Departaments  de  la  
Generalitat. Pensem que és absolutament insuficient i caldria ampliar-lo.

Igualment,  també  cal  tenir  en  compte  que  la  Generalitat  de  Catalunya  del  total  
pressupostari destinat a incendis forestals (prevenció i extinció), només destina un 10% a  
prevenció. Tots els experts en matèria d’extinció d’incendis tenen clar que en cas de grans  
incendis forestals per més mitjans d’extinció que disposin, resulta molt difícil controlar un  
incendi si no es compta amb mesures de prevenció implementades sobre el terreny. En  
aquest sentit  fem una tercera esmena, per instar a la Generalitat de Catalunya perquè  
incrementi les partides pressupostàries destinades a la prevenció d’incendis tendint a un  
equilibri  progressiu  entre  el  percentatge  destinat  a  extinció  i  el  destinat  a  prevenció,  
assolint l’equilibri total en un període de 5 anys.

Amb aquests plantejaments doncs, instem ERC a acceptar les nostres esmenes per tal que  
puguem fer un vot positiu al conjunt de la moció. En cas de no acceptar les esmenes, farem  
una abstenció"

Intervé la  Regidora Belen Lavilla per JxCaT manifestant que estant totalment d´acord 
amb la Moció, el que ens ha mancat una mica la concreció de les actuacions a nivell local.

Intervé la Regidora M. Elidia López de la FIC manifestant que es dona tota la solidaritat 
del mon, necessitats de polítiques reals i efectives per part dels governs centrals i de la 
Generalitat.

Intervé la Regidora Núria Ortiz del PSC manifestant que estem totalment d'acord amb 
aquesta moció, el que hem de fer és parlar amb Intervenció del tema de la viabilitat de fer 
l'aportació econòmica. 

Vist el dictamen de la comisisó informativa de serveis a les persones del 18 de juliol de 
2019.
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El Ple de l´Ajuntament per unanimitat dels tretze membres que legalment el componen (6 
del PSC, 2 de JxCaT, 1 de la FIC, 1 d´ERC, 1 de la CUP, 1 de C´s i 1 del PP), ACORDA:

Primer. Aprovar la  moció que presenta el  grup municipal  d´ERC (amb l'incorporació de 
l'esmena núm 1 de la CUP) d´adhesió a la campanya ciutadana #rebrotem en solidaritat 
amb la Ribera d'Ebre i les persones afectades pel recent incendi forestal que els ha afectat.

Segon.-Expressar públicament i als seus promotors l’adhesió de l’Ajuntament de Vandellòs 
i  l´Hospitalet de l´Infant a la campanya #rebrotem i manifestar el compromís d’aquesta 
Corporació a col·laborar amb les iniciatives ciutadanes que es posin en marxa al respecte. - 
A través dels canals de comunicació municipals, l’Ajuntament de Vandellòs i l´Hospitalet de 
l´Infant difongui entre els seus veïns i veïnes la campanya #rebrotem (http://rebrotem.cat) i 
els insti a adherir-s’hi i col·laborar-hi.

Tercer. Destinar solidàriament 1.000€ de l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant 
a la campanya #rebrotem."

Quart.- Notificar aquest acord a la Intervenció municipal.

 

Expedient 2372/2019. Donar compte de l'expedient del preu públic de Toka'l 2 
Segons semestre 2019

Favorable Tipus  de 
votació: Unanimitat/Assentime
nt

El Ple resta assabentat d´aquest punt de l'ordre del dia.

 

Expedient 2371/2019. Donar compte de l'expedient dels preus públics Programa 
estiu jove 2019

Favorable Tipus  de 
votació: Unanimitat/Assentime
nt

El Ple resta assabentat d'aquest punt de l'ordre del dia.

 

Expedient  2314/2019.  Donar  compte  de  l'expedient  del  preu  públic  del  sopar 
medieval 2019
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Favorable Tipus  de 
votació: Unanimitat/Assentime
nt

El Ple resta assabentat d'aquest punt de l'ordre del dia.

 

Expedient 1388/2019. Donar compte de l'expedient del preu públic de sortida al 
teatre

Favorable Tipus  de 
votació: Unanimitat/Assentimen
t

El Ple resta assabentat d'aquest punt de l'ordre del dia.

 

Expedient  2370/2019.  Donar  compte  del  preu  públic  del  llibre  Almadrava  de 
Vandellòs i  l'Hospitalet de l'Infant. Paradigma de les Almadraves catalanes en 
època moderna.

Favorable Tipus  de 
votació: Unanimitat/Assentim
ent

El Ple resta assabentat d'aquest punt de l'ordre del dia.

 

Expedient 2264/2019. Donar compte expedient control financer 2018

Favorable Tipus  de 
votació: Unanimitat/Assentiment

El Ple resta assabentat d' aquest punt de l' ordre del dia.

 

Expedient 2142/2019. Donar compte expedient modificació de crèdit 6/2019

Favorable Tipus  de 
votació: Unanimitat/Assentiment
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El Ple resta assabentat d’aquest punt de l’ordre del dia.

 

Expedient  4438/2018.  Donar  compte  de  l'expedient  de  modificació  de  crèdit 
7/2019.

Favorable Tipus  de 
votació: Unanimitat/Assentiment

El Ple resta  assabentat d' aquest punt de l´ordre del dia.

 

Expedient  2972/2019.  Donar compte del  llibre  de Decrets de l'Alcaldia del  19 
d'abril al 17 de juliol de 2019

Favorable Tipus  de 
votació: Unanimitat/Assentim
ent

El Ple resta assabentat dels Decrets de l'Alcaldia del 19 d´abril al 17 de juliol que recullen 
els decrets núms 424 al 665 (ambdós inclosos).

 

 

C)PRECS I PREGUNTES

 

Per l’  Alcalde es manifesta: “Us esmento que cal una antelació prèvia per contestar amb 
condicions les preguntes que adreceu en aquest punt de l’ordre del dia del Ple. Això ve pel  
fet de trobar-nos ahir mateix amb nou preguntes de la CUP a les quals intentarem contestar 
el millor possible i si es necessita més informació ja es donarà més endavant.

A les Comissions Informatives es van contestar totes les preguntes obertament i de sobte 
unes  poques  hores  abans  del  Ple  ens  trobem  amb  un  seguit  de  preguntes  que  les 
contestarem sense temps suficient per preparar-les, però que igualment es contestaran en 
aquest Ple. 

La Regidora Lidia López de la FIC pregunta sobre la modificació de crèdit 6/2019, i 
demana que hauria d’haver-se aprovat pel  plenari  de la Corporació,  a la  qual  li  fa  una 
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explicació per part de la Secretària. 

També demana informació sobre la baixa d’uns diners de festes de Vandellòs,  a la que 
contesta l’Alcalde que es tracta d’un acord amb l’associació del CCERV.

Precs que fa la Regidora Silvia Pujol per PP: sobre dos banquets al poliesportiu de 
l’Hospitalet i un banquet davant de l’estanc, al que li fa l’explicació l’ Alcalde sobre el 
problema de mobilitat davant de l’estanc.

També hi ha un problema de cuques i un problema de les pintures al Nova Llum.

Al que contesta l’Alcalde:” Amb referència als bancs de davant del poliesportiu es tracta 
d’un tema de mobilitat. En tota la Via Augusta s’han instal·lat una sèrie de bancs però 
existeixen dos problemes, un davant de l’estanc que aparquen vehicles a doble fila i  a 
l’altre costat davant de l’empresa d’informàtica també aparcaven vehicles i generava un 
problema de visibilitat generant un punt conflictiu. Potser urbanísticament s’hagués pogut 
resoldre d’un altra manera, posant pilones o papereres però es va decidir posar bancs per 
dificultar l’aparcament de vehicles, tot i que estan davant d’una paret”.

Pel Regidor Tomás Diaz de C’s fa un prec sobre que no han rebut cap informació en 
quan als expedients del Ple, i demana que no torni a passar a ningú.

Manifestant  l’Alcalde:  em  consta  les  dificultats  que  heu  tingut  amb  l’obtenció  de  la 
informació via informàtica i us demano disculpes pels inconvenients.

Pel Regidor Sergi Saladié de la CUP es fan les següents preguntes:

 El grup d’adolescents que el passat cap de setmana (19, 20 i 21 de juliol de 2019) 
es va allotjar al pavelló de Vandellòs, on hi van pernoctar dues nits, han abonat la 
taxa per utilització d’aquest equipament igual que es requereix a qualsevol persona 
física o entitat?

Per l’Alcalde  es contesta que : “La pernoctació la va realitzar un grup que feia 
pelegrinatge, i al no tenir disponibilitat al pavelló de l’Hospitalet de l’Infant es va 
deixar aquest espai a Vandellòs. Es un grup que fan pelegrinatge i tal com s’ha fet 
per  altres  col·lectius  similars  i  religiosos  s’ha  deixat  la  instal·lació  sense 
contraprestació a canvi”

 Pregunta a la Regidora de Comerç i Turisme: Que en pensa el Govern Municipal que 
el servei de salvament i socorrisme aquàtic de les nostres platges no compleixi amb 
els  requisits  que  estableix  la  Llei  3/2008,  de  23  d’abril,  de  l’exercici  de  les 
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professions de l’esport? Si l’any vinent la Generalitat de Catalunya continua aplicant 
una moratòria de suspensió del règim sancionador de la Llei 3/2008, de 23 d’abril, 
de l’exercici  de les professions de l’esport, s’ha plantejat el  Govern Municipal  la 
contractació directa de socorristes professionals per a les nostres platges i complir 
així  els  requisits  establerts  a  la  Llei  3/2008,  de  23  d’abril,  de  l’exercici  de  les 
professions de l’esport? 

Per  la Regidora de Turisme  s’informa sobre tots  els  professionals  han d’estar 
inscrits al registre, per tal d’elevar el nivell de professionalitat.

Intervé també  la Regidora Elidia López manifestant  que el  personal  no te la 
titulació exigida.

Al que contesta la Regidora de Turisme que segons la seva informació si que en 
tenen.

Per  l’  Alcalde es  completa  la  informació  manifestant  que  aquest  any  es  va 
començar un curs professional  amb el  Consell  Esportiu del  Baix Camp i  que es 
realitza a la piscina de l’Hospitalet de l’Infant i ha costat molt trobar gent per a 
poder realitzar aquest curs.

 Pregunta per l’esmentat portaveu de la CUP  a la Regidora de Benestar Social, 
Salut i Igualtat:Quines accions s’estan realitzant des del Govern Municipal per poder 
modificar la situació de situació de marginació i vulnerabilitat dels sense llar? Es 
facilita  des  de  l’ajuntament  l’empadronament  de  les  persones  en  situació  de 
sensellarisme?  Quins  programes  d’inclusió  sociolaboral  es  realitzen  per  poder 
acompanyar a aquest col·lectiu i guanyar qualitat de vida?

Per la Regidora de Benestar social es contesta que es tracta d’una llei estatal i 
s’exigeixen uns requisits.

Hi ha diferències entre persones empadronades i no empadronades, a totes donem 
ajuts, orientació el que calgui desde Benestar social

 Continua preguntant l’esmentat interlocutor a la Regidora de Benestar Social, 
Salut i Igualtat Quins són els actuals criteris econòmics i socials que regulen el preu 
de les places privades de la Residència d’Avis Lo Parralet de Vandellòs? 

Per  la Regidora de Benestar social  es contesta que l’  Ajuntament no te cap 
competència amb els ratios de les places és competència de la Generalitat.També 
informa sobre els costos i ajuts per usuari a les residències.

 Pregunta al Regidor d’Esports: Quines és el conjunt de mesures que implementa el 
Govern Municipal  quan es produeix un episodi de calor al  nostre municipi? S’ha 
plantejat el Govern municipal permetre l’accés gratuït a les piscines descobertes 
municipals durant els episodis de calor? El Govern Municipal té mesures previstes 
per facilitar l’accés de persones amb mobilitat reduïda a les piscines descobertes 
municipals i fonts públiques?
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Al que contesta l’ Alcalde Allò que s’està estudiant en aquest episodis de calor és la 
situació de la gent gran que creiem és el  col·lectiu més vulnerable en aquest tipus 
d’episodis de calor més que la gent que sí que pot anar a les quatre de la tarde a la 
piscina.  Ens  preocupa aquella  persona gran que està  a  casa i  que corre  el  risc  de 
deshidratar-se. En aquest sentit s’està treballant per atendre aquest col·lectiuRespecte 
als accessos a les piscines penso que en totes les piscines descobertes existeix accés 
per  a  gent  discapacitada.  A  Masriudoms  està  contemplat  en  el  projecte  que  s’ha 
d’adjudicar de remodelació de la piscina. No en té, en canvi,  la de Masboquera per 
entrar a l’aigua.

 Pel  portaveu  de  la  CUP es  pregunta  a  l’Alcalde-President  i  Regidor 
d’Urbanisme:”Quines mesures urgents té previstes el Govern Municipal per donar 
una solució a les veïnes en el cas d’un edifici en ruïnes situat entre els carrers Joan 
Miró, Pau Casals, i Mas Valentí, de Vandellòs? Té prevista la declaració de ruïna que 
permetria l’enderroc de l’edifici i el sanejament del solar? Té prevista l’expropiació?



Al que contesta el  Regidor Frederic Escoda sobre el desenvolupament de tot el 
procès de l’estat de l’edifici. Primer es demana que es tingui en compte la situació 
de l’edifici, al no complir amb la normativa. Després explica el procediment en cas 
de  que  es  vulgui  adquirir  l’edifici.Es  demana  un  temps  per  veure  com es  pot 
gestionar. 

Intervé també l’Alcalde manifestant que es va estudir el procés en cas de produir-
se  l’enderroc i  es  va determinar que cauria cap al  costat  on estan les tanques 
instal.lades.

  Continua preguntant a l’Alcalde-President:A què s’han destinat els 1.286,41€ que 
l’Ajuntament  de  Vandellòs  i  l’Hospitalet  de  l’Infant  ha  pagat  al  Club  Nàutic 
l’Hospitalet-Vandellòs (número de factura A/2262 de data 03/06/2019) en concepte 
de “Derrama local”? 

Al que contesta l’Alcalde: “L’Ajuntament és soci del Club Nàutic i a més és propietari 
d’un local,  per tant,  cal  pagar la derrama que pertoca segons els càlculs del  Club i 
exposats a l’assemblea del socis. Totes les despeses les reparteixen entre els locals 
ubicats al Port.”

 S’ha plantejat el Govern Municipal dotar a curt termini de sistemes de depuració de 
les  aigües  residuals  als  nuclis  de  Masboquera,  Mariudoms,  l’Almadrava  i  a  la 
urbanització Vanessa Park? Si s’ho ha plantejat, està considerant la possibilitat que 
aquests sistemes de depuració sigui a partir de depuradores biològiques? 

Al que contesta el Regidor de Medi Ambient que és competència de l´ACA, se´ns 
va confirmar que es posaria la depuradora a Masriudoms però no es va fer. S’ està 
també mirant de fer una actuació a l´Almadrava.

Intervé  l’Alcalde manifestant  que  efectivament  l’ACA  realitza  uns  plans 
d’actuacions i a vegades els va posposant. Per complementar l’esmentat, dir-vos 
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que a l’Almadrava s’està estudiant realitzar una actuació conjunta amb la part de 
l’Ametlla de Mar.

 Per últim el portaveu de la CUP pregunta a  la Regidora de Cultura i Patrimoni Quins són 
els criteris per a la distribució territorial entre els diversos nuclis de població del municipi de 
l’oferta cultural que organitza directament i de manera regular l’Ajuntament?

Per  la Regidora de Cultura es contesta que les activitats que es realitzen van 
dirigides a tot el municipi,  és tracta d´una programació global.  Del Departament de 
cultura estem oberts a qualsevol petició que hi pugui haver.

La Regidora Esmeralda Saladié d’ ERC es fan les següents preguntes:

1.- Intervenció en la pregunta del Regidor de la CUP: referent a l’edifici situat al Carrer de 
Mas Valentí, número 1 de Vandellòs. Faig referència a un informe fet per la Secretària de 
l’Ajuntament en el qual es demana als propietaris de la finca l’aportació d’un informe que 
garanteixi la salubritat i la seguretat de la finca en un termini fins al 20 de desembre de 
2018.  Pregunto  si  van  aportar  aquesta  documentació  requerida  i  llegeixo  una  part  de 
l’informe (ordre d’execució i supòsit de ruïna) i pregunto perquè no s’ha fet. Pregunto per 
les tanques i per l´estat de la xarxa i el terra.

També es contesta per part del Regidor Frederic Escoda i l´Alcalde que en aquest procés 
ens ha vingut a veure una de les parts i ens ha demanat un temps.I fan una explicació 
sobre la situació de l´edifici

2. Pregunta adreçada a la Regidora de Cultura:

Tenim coneixement que l’ INS BDE té unes demandes urgents i molt necessàries que ja 
havien traslladat a la regidora però que no es solucionen. És el tema dels espais a Àster. 
Primer es demana traslladar la UEC pels problemes de convivència que ocasionen aquests 
alumnes a l’alumnat dels CF. A més a més aquest proper curs augmenta el CFGM en mig 
grup  per  cada  curs,  per  tant  necessiten  una  aula  més.  Necessiten  5  aules:  una  per 
desdoblaments i 1 sala per al professorat. Des de l´INS es proposa traslladar la UEC a un 
espai que actualment utilitza l’àrea d´Esports i així poder disposar de les aules pels CF. 
S’atendrà aquesta petició?

La Regidora de cultura  contesta que estem en contacte amb l´INS, i li dona les seves 
explicacions  en  quan  a  l´espai  UEC,  a  les  necessitats  espais  que  tenen,  i  nosaltres 
intentarem solucionar aquest problema.

3. Preguntat adreçada a la Regidora de Seguretat Ciutadana:

Li trasllado la petició que van fer alguns veïns i veïnes de l´Almadrava juntament amb una 
recollida de signatures la qual va entrar a Registre el nostre anterior regidor Manel Barceló 
en data de 22/05/2019. Llegeixo la petició. Quines actuacions s’han fet al respecte?
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Contesta  la Secretària General  que actualment està contestada en la darrera Junta de 
govern.

4. Pregunta al Regidor d’Urbanisme

- Deficient estat del Passeig Marítim de l´Hospitalet de l´Infant

Per  l’  Alcalde es  contesta  “Al  Passeig  Marítim  s’han  realitzat  diferents  campanyes  de 
millora del paviment, no en la seva totalitat però si en aquells llocs que ho necessiten, per 
tant, en aquest moments el paviment es prou acceptable. Enguany s’ha fet una actuació 
important a la zona del Club Nàutic i la Plaça de la Marina i de la plaça de la Marina a la 
Plaça del Coll de Balaguer. La millor opció seria fer-ho tot de nou però això és una actuació  
de molta envergadura i per la qual no estem autoritzats.”

- Protecció Civil: sabem que el tècnic de l´Ajuntament es troba en situació d´excedència 
ocupant un lloc en una altra Administració. A qui se li han delegat les seves tasques? Té la 
formació adequada? Es pensa cobrir la plaça? Qui està signant els informes ara? Quin cost 
té els informes que fa aquesta empresa externa? Qui farà els Plans d´Autoprotecció del 
Correfoc d´Hospitalet o dels Focs d´Artifici?

Al que contesta  el Regidor Frederic Escoda i explica la situació del tècnic de protecció 
civil i explica com es realitza el tràmit en quan a activitats i en quan a Protecció Civil.

Per l´Alcalde es manifesta:”  La formació de tècnic en protecció civil s’adquireix amb els 
anys i l’experiència. La persona que teníem a l’Ajuntament així ho va fer i el fet és que ha 
rebut una oferta de treball molt interessat en aquesta especialitat.Les dos branques que 
portava aquest exempleat una la porta ara una empresa externa que és la d’activitats i  
l’altra de protecció civil l’aporta el representant de la policia local. “

-  Continua  preguntant  la  portaveu  d’ERC  sobre  la  recollida  de  Fracció  Orgànica  a 
Masriudoms: Sabem que al mes de juny es va començar la recollida i ens sembla una bona 
iniciativa. Però hi ha algunes mancances: té previst l´equip de govern compra o llogar algun 
vehicle per tal de dur a terme aquest tipus de recollida perquè a hores d´ara la recollida es 
fa amb vehicles no autoritzats per aquest tipus de transport com ara el camionet de la 
brigada municipal  i/o vehicle PICAP rotulat com a de Protecció Civil.  També la forma de 
recollir aquests residus recollits és rudimentària i  gens ecològica perquè es fa amb una 
bossa negra de brossa. Caldria fer servir, per exemple, un contenidor de FORM de majors 
dimensions. Com es gestiona la fracció orgànica un cop recollida a Masriudoms? Quin són 
els passos següents? Per quan està previst aplicar aquest tipus de recollida en altres indrets 
del municipi? El fet que es parles de pla pilot comporta que s´acabarà en la temporada 
estival?

Per  l’Alcalde es  contesta  que  “Aquest  tema  es  va  explicar  a  la  reunió  de  veïns  a 
Masriudoms. L’Ajuntament rep uns informes setmanals i estem satisfets dels resultats. La 
voluntat  es  que  aquesta  recollida  selectiva  es  realitzi  a  l’estiu  i  observar  els  resultats 
obtinguts.  El  nombre  de  famílies  que  tenim  documentades  són  48,  43  que  tenen 
contenidors i  42 que els fan servir.  Per tant és un percentatge molt alt  de famílies que 
reciclen.Ara, a l’estiu, s’aprecia un increment de la població. Amb aquest anàlisi s’espera 
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negociar amb el Consell Comarcal i l’empresa que realitza la gestió que és Secomsa, ja que 
aquesta acció a Masriudoms recau sobre el pressupost de l’Ajuntament, si aquesta empresa 
pot continuar aquesta gestió i implementar-ho, amb el temps, als altres nuclis de població 
així com amb totes les fraccions”

Seguidament intervé la portaveu de la FIC Regidora Elidia Lopez sobre dues instàncies 
de  botigues  per  places  d’aparcament.  I  demana  sensibilitat  envers  les  persones  amb 
discapacitat.

Al que contesta l’ Alcalde que aquest tema hi ha un agreujant. Al carrer Major es prohibeix 
l’estacionament bàsicament perquè si hi ha algun vehicle aparcat i passa un camió llavors 
col·lisiona amb els balcons del carrer, com així ja ha passat. Per aquest motiu no es deixa 
aparcar  en  aquest  lloc.  Així  mateix,  la  reconversió  de  la  plaça  de  la  Via  Augusta 
d’aparcament  per  a  minusvàlids  en una  plaça  de  càrrega  i  descàrrega  ve  motivat  per 
facilitar l’activitat comercial de la zona. Aquesta plaça es restituirà en un altra indret

A continuació pel grup municipal de JxCaT es presenten les següents preguntes

Fer  la  neteja  dels  contenidors  de  la  brossa  de  tot  el  nostre  municipi més 
freqüentment:  per  part  de l’Ajuntament com de SECOMSA.  Actualment es fa de 
forma esporàdica.

Al que contesta l’ Alcalde que aquest servei de neteja de contenidors el realitza l’empresa 
Secomsa i a banda l’Ajuntament el reforçava en dos actuacions anuals.

*  L’arranjament  de  la  piscina de Masriudoms tindrà  un cost  de quasi  305.000€ 
demanem celeritat en l’arranjament i farem un seguiment d’aquest cost.

Al que contesta l’Alcalde explicant en que consisteix el projecte: El projecte de la Piscina 
de Masriudoms es va encarregar al mateix tècnic que fa realitzar la piscina de Vandellòs, un 
projecte d’obra civil i s’ha de refer els murs de reforç i la maquinària. El cost és elevat però 
s’ha  de  realitzar  ja  que  existeixen  fuites  d’aigua.  En  aquest  projecte  es  contempla 
l’accessibilitat a la piscina. La intenció és que les obres comencin a la tardor

* Demanem una  regulació i una senyalització adequada als llocs on no es poden 
aparcar  autocaravanes  i als llocs on puguin aparcar i fer estada. La Punta del Riu 
d’Hospitalet de l’Infant és un dels llocs més afectats.

* Cal una senyalització més precisa al carril bici d’ Hospitalet de l’Infant, hi ha punts 
perillosos on ja hi ha hagut incidents.

L’ Alcalde contesta : “ Lamentem el sinistre del passat dia i s’ha demanat un reforçament 
de la  seguretat  en  aquest  accés.  Pel  que fa a les  caravanes  està  previst  posar  també 
aquesta barra delimitadora d’alçada per a que no puguin passar les caravanes i es preveu 
reforçar la vegetació.
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* Durant el mes d’Agost i Setembre farem una recollida de signatures a Vandellòs 
per a que al proper Ple del mes de setembre puguem fer propostes de millora a la 
Plaça Drs. Gil Vernet i la Plaça de l’Ajuntament de Vandellòs. Les modificacions fetes 
no agraden als veïns i veïnes de Vandellòs, per poder-ho demostrar cal que ho fer-
ho formalment, amb signatures.

Qualsevol força política que es vulgui sumar a la proposta serà benvingut.

L’ Alcalde explica: “L’ajuntament ja té en compte la col·locació de bancs al costat 
de l’Ajuntament, no obstant això, s’han instal·lat provisionalment dos bancs fins que 
arribin els nous del mateix model.

Amb referència a les dues places es van realitzar sessions participatives als veïns i veïnes 
del municipi tot i que les coses no sempre surten al gust de tothom.

I no havent més assumptes a tractar, es dóna per finalitzada la sessió.

 

 

 

 

 

 

 

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT
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